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Horúčavy vyhnali ľudí 
z rozpáleného mesta na kúpaliská

Opravu komunikácií počas leta 
odhaduje mesto na 470-tisíc eur
Stav mnohých komu-

nikácií v Bratislave je 
stále neuspokojivý, okrem 
mnohých výmoľov - dier, 
sú cesty hrboľaté, pri 
kanáloch deravé a pod. 
Kritické sú najmú ulice 
Trnavská cesta od Hant 
arény v smere na Tomáši-
kovu, ale aj „tankodróm“ 
na Bajkalskej medzi Vaj-
norskou a Trnavskou... 
ďalších príkladov je dosť.
 Zaujímalo nás preto, ako 

mesto v súčasnosti ošetru-

je poškodené cesty a ulice, 

kde sa pracuje na ich oprave 

a koľko ich bolo opravených 

v tomto roku a v akej sume. 

Pýtali sme sa aj, či má mesto 

zmapované, kde je potrebné 

ulice „fl ekovať“ a kde urobiť 

celé nové úseky povrchu ko-

munikácií.

 „Mesto Bratislava v sú-

časnosti opravuje povrchy 

chodníkov a obrubníkov na 

Námestí Franza Liszta. V ďal-

ších etapách bude nasledovať 

oprava obrusnej vrstvy vozov-

ky, lokálna oprava zastávok 

MHD, výmena poškodených 

uličných vpustov a kanalizač-

ných poklopov na tomto ná-

mestí. Odhadované náklady 

na opravu sú vo výške cca 175. 

000 €.

(pokračovanie na str. 2)

Dostanú domové 
kotolne zelenú?

Starostovia majú po-
stupovať jednotne a 

vydávať v zmysle zákona 
o tepelnej energetike pozi-
tívne záväzné stanoviská 
k žiadostiam ľudí o vý-
stavbu vlastnej domovej 
kotolne a odpojenie sa od 
doterajšieho dodávateľa. 
 Na návrh poslanca Milana 
Vetráka to schválili bratislav-
skí mestskí poslanci na júno-
vom mestskom zastupiteľstve. 
Projekt výstavby vlastnej do-
movej kotolne však musí byť 
z hľadiska technickej stránky a 
dopadu na životné prostredie 
vhodnejší ako systém centra-
lizovaného zásobovania tep-
lom i nákladovo efektívnejší 
v prospech odpájajúcich sa 
ako doterajší systém dodávky 
tepla, pripomína v tlačovej 
správe poslanec Vetrák. „Ne-
bude už naďalej možné, aby 
boli takéto projekty novej vý-
stavby niektorými starostami 
blokované len preto, že majú 
negatívny dopad na doteraj-
šieho dodávateľa, čo je systém, 
ktorý si presadila teplárenská 
lobby a niektorí starostovia 
mestských častí ho uplatňo-
vali aj v rozpore s koncepciou 
Bratislavy v oblasti tepelnej 
energetiky,“ uviedol poslanec 
Vetrák.
 Starosta Petržalky Vla-
dimír Bajan žiada primátora 
Bratislavy Iva Nesrovnala, aby 
nepodpísal uznesenie týka-
júce sa tepelnej energetiky. 
Podľa neho totiž došlo k po-
rušeniu rokovacieho poriad-
ku a „ide o účelové konanie 
pána Vetráka, ktoré nemôže 
žiaden starosta rešpektujúci 
zákon pripustiť“. Okrem toho 
je rozčarovaný neznalosťou 
rokovacieho poriadku pánom 
primátorom, ktorý v minulom 
volebnom období bol dokon-
ca predsedom fi nančnej ko-
misie zastupiteľstva hlavného 
mesta. 
 S postupom primátora 
pri zaradení bodu o tepelnej 
energetike do bodu rôzne ne-
súhlasí ani mestský poslanec 
Martin Borguľa. „Myslím 
si, že pán poslanec Vetrák ko-
nal v tomto prípade účelovo 
v snahe vyhnúť sa riadnej 
a konštruktívnej diskusii 
o predkladanom materiáli 
a najmä, že konal v rozpore 
s rokovacím poriadkom mest-
ského zastupiteľstva,“ povedal 
poslanec Borguľa.       (rl, sita)

Pred hlavnou stanicou sa zmení organizácia dopravy, taxikárov presunú
Podľa hlavnej doprav-

nej inžinierky Tatiany 
Kratochvílovej, doprav-
ná situácia pred hlavnou 
železničnou stanicou sa 
zmení. Dôležitým mo-
mentom je zvýšenie bez-
pečnosti chodcov, ktorý 
nastupujú a vystupujú z 
vozidiel MHD na tomto 
mieste. 
 Mesto presunie taxikárov 

inde, ale ponechá možnosť 
krátkeho zastavenia pre dva 
taxíky. V priestore ktorý je 
na hrane pešej plochy pred 
stanicou, budú môcť zastaviť 
autá tak, ako to býva bežne 
aj na iných staniciach a letis-
kách, teda na dobu nevyhnut-
nú. Ako ďalej uviedla, trasa 
peších smerom k zastávkam 
bude zvýraznenejšia a bez-
pečnejšia. Súčasné parkovisko 

pri stanici bude menšie, ale 
za poplatok tam bude možné 
parkovať naďalej. Pokiaľ ide 
o miesto nastupovania a vy-
stupovania cestujúcich MHD, 
to sa podľa hlavnej dopravnej 
inžinierky v zásade nemení, 
urobia sa úpravy chodníkov 
a priblížia sa k stanici. Taxíky 
budú premiestnené ďalej od 
stanice, smerom k Šancovej 
ulici.

 Podľa hlavnej architektky 
Bratislavy Ingrid Konrad, 
pred hlavnou stanicou má 
vzniknúť určité verejné pred-
polie premiestnením pre-
dajných stánkov, pridaním 
nových lavičiek i smetných 
košov i odstránením zbytoč-
ných prekážok v priestore. 
Kvetináče sa majú zaplniť 
trvalkami. Rieši sa aj miesto 
a zázemie pre mestskú polí-

ciu i exteriér stanice. Podľa 
nej by boli potrebné zmeny v 
samotnej budove. Ide naprí-
klad o starostlivosť o zeleň v 
kvetináčoch na terase prvého 
poschodia,  ďalej treba podľa 
nej zvýrazniť vstupy do objek-
tu a mesto by sa malo postup-
ne zaoberať novým celkovým 
vzhľadom budovy hlavnej sta-
nice.

(rl)

Do predstavenstiev mestských 
podnikov poslanci nepôjdu
Mestskí poslanci už ne-
budú môcť sedieť v pred-
stavenstvách mestských 
podnikov. Zhodli sa na 
tom poslanci na zastupi-
teľstve 25. júna. Plénum 
schválilo nové zásady 
spolupráce Bratislavy 
s mestskými podnikmi. 
 Poslanci mestského zastu-
piteľstva sa tak nebudú môcť 
stať členmi štatutárnych orgá-
nov mestských podnikov, no 
podmienkou je, že sa posilnia 
právomoci dozorných rád, 
v ktorých poslanci sedia.
 Zásady spolupráce s mest-
skými podnikmi sa veľmi ne-
odlišujú od tých predošlých, 
ktoré mestský parlament 

schválil na konci mája. Účin-
nosť tohto uznesenia však 
pozastavil primátor Ivo Ne-
srovnal, pretože nevylučovali 
účasť poslancov v predstaven-
stvách mestských podnikov. 
Po novom nielen, že do šta-
tutárnych orgánov mestských 
spoločností nemôžu poslanci, 
neprípustné sú i stranícke no-
minácie. Poslanci tiež nebu-
dú môcť byť zamestnancami 
mestských podnikov. Za to 
väčšie kompetencie dostane 
dozorná rada, v ktorej sedia 
mestskí poslanci. Ich úlohou 
je totiž kontrolovať fungova-
nie mestských podnikov.

(pokračovanie na str. 3)

Teploty vysoko nad 30 
stupňov, rozpálené uli-

ce a námestia, plné kúpa-
liská, kolapsy z tepla – aj 
to bol obraz dní, počas 
ktorých sa nielen Brati-
slavčania, ale aj obyvate-
lia najmä južných lokalít 
Slovenska, pasovali s let-
nými horúčavami. Hlavné 

mesto zareagovalo nie-
ktorými opatreniami.
 Magistrát počas horú-

čav rozšíril počet cisterien 

s pitnou vodou, kropil ulice a 

znížil na niekoľko dní  vstup-

né pre Bratislavčanov na kú-

palisko Zlaté piesky. Mesto 

v spolupráci s Bratislavskou 

vodárenskou spoločnosťou 

(BVS) pristavilo cisterny 

s pitnou vodou. Jednu umiest-

nili už tradične na Hlavné 

námestie od 11:00 do 17:00, 

ďalšiu na Kamenné námestie 

od 10:00 do 17:00 hod. a na 

Poštovú  ulicu od 10:00 hod. 

do 16:00 hod. Smäd si môžu 

obyvatelia i návštevníci uhasiť 

napríklad aj v ôsmich pitných 

fontánkach v centre hlavného 

mesta - na Župnom námes-

tí, Námestí SNP, v Čitárni 

u Červeného raka, ale aj na 

Hviezdoslavovom, či Hlav-

nom námestí.

(pokračovanie na str. 12)

Prídu o bezplatné 
MHD?

Hendikepovaní ľudia, 
ale aj darcovia krvi s 

minimálne zlatou Janské-
ho plaketou, či účastníci 
protifašistického odbo-
ja a ich najbližšia rodina 
zrejme prídu o bezplatné 
cestovanie v bratislavskej 
mestskej hromadnej do-
prave (MHD). 
 Bezplatné cestovanie 
v MHD pre vybrané skupiny 
obyvateľov schválilo ešte bý-
valé mestské zastupiteľstvo, 
tarifnú výnimku vtedy ude-
lili do zavedenia tretej etapy 
Integrovaného dopravného 
systému v Bratislavskom kra-
ji (IDS BK). Zavedenie tretej 
etapy v júni schválili súčasní 
mestskí aj krajskí poslanci, 
spustiť by ju mali 1. novembra 
2015.
 Na zrušenie bezplatného 
cestovného pre vybrané sku-
piny Bratislavčanov upozornil 
po júnovom zasadnutí mest-
ského zastupiteľstva bývalý 
primátor Milan Ftáčnik. Pri-
mátorovi Ivovi Nesrovnalovi v 
ňom vyčíta, že sa „nepostavil 
proti tichému zrušeniu zliav 
pre zdravotne postihnutých, 
pre odbojárov, pre darcov 
krvi, …“ a tiež, že na to neupo-
zornil poslancov.
 „Myslím, že schválenie 
uznesenia bola chyba, ktorá 
vznikla predovšetkým nein-
formovanosťou poslancov, že 
sa takýto bod nachádza v ma-
teriáli o integrovanej doprave. 
Preto budem žiadať, aby bolo 
uznesenie zrušené. Zvažujem 
dokonca zvolanie mimoriad-
neho zasadnutia s jediným 
bodom programu - zrušenie 
uznesenia,“ uviedol okrem 
iného v stanovisku klubu pre 
Bratislavu jeho predseda Mar-
tin Borguľa.

(sita, rl)
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Krajská doprava  ponúka až 
polovicu bezbariérových spojov
Slovak Lines vyznačuje 

nízkopodlažné spoje aj 
v cestovných poriadkoch. 
Uľahčuje tak ľuďom roz-
hodnutie, kedy je najlep-
šie cestovať. Zmeny platia 
od júna, časy odchodov 
spojov zostali nezmene-
né. Zdravotne postihnutí a 
rodiny s deťmi budú ces-
tovať komfortne.
 Ľudia, ktorí majú zdra-
votné problémy, či rodiny 
s malými deťmi môžu po no-
vom cestovať pohodlnejšie. 
Od júna si totiž môžu vopred 
vybrať cestovanie nízkopod-
lažným autobusom. Umožní 
im to novinka, s ktorou prišiel 
autobusový dopravca Slovak 
Lines. „Vyznačenie garantova-
ných nízkopodlažných spojov 
piktogramom v cestovných 
poriadkoch prímestskej do-
pravy je významnou novin-
kou. Doteraz tak boli značené 
len spoje MHD. Z celkového 
počtu spojov v cestovných 

poriadkoch Slovak Lines má 
nové značenie  až 46 % spo-
jov,“ uviedol generálny riaditeľ 
Slovak Lines Peter Sádovský.
Slovak Lines má v súčasnos-
ti v prevádzke 85 nízko-
podlažných autobusov. 
Zaradené sú na všetky smery 
v rámci Bratislavskej župy. 
„Prioritne jazdia na kratšie 
trasy s veľa zastávkami. Sú to 
trasy, kde je väčší pohyb ces-
tujúcich, častejšie nimi cestu-
jú osoby, ktoré majú problém 
s pohybovaním sa, ale aj ro-
dičia s malými deťmi,“ doplnil 
Sádovský.
 Označenie spojov pik-
togramom vozíčka dnes už 
cestujúci nájdu v cestovných 
poriadkoch zverejnených na 
webstránke Slovak Lines a tiež 
vo vyhľadávači spojení cp.sk. 
Cestovné poriadky s dopl-
neným piktogramom budú v 
priebehu leta vylepené aj na 
všetky zastávky Slovak Lines.

(bk,rl)

Klimatizácia spríjemňuje horúčavy 
v MHD, nie každému však vyhovuje 

Cestovanie vo vozidlách 
MHD počas horúčav, môže 
byť úmorné a stresujúce. 
Najmä v starších typoch 
vozidiel, kde nie je klimati-
zácia, sa môžu teploty vy-
šplhať až do „zamdlenia“. 
 Ale aj tam, kde môže fungo-
vať klimatizácia, to nemusí byť 
ideálne, pretože jej účinky sa 
častým otváraním dverí zmen-
šujú, rovnako ako pootváraný-
mi oknami. Dopravnému pod-
niku sme preto položili v tejto 
súvislosti niekoľko otázok:

Koľko klimatizovaných vo-
zidiel jazdí v súčasnosti 
v MHD v Bratislave?
 „Klimatizáciou je komplet-
ne vybavený celý nový vozidlo-
vý park  a mimo neho má DPB 
77 klimatizovaných autobu-
sov.“

Aké má DPB pravidlá na 
využívanie klimatizácie? 
Kedy ju využíva, kedy nie 
a prečo?
Autobusy:
 „DPB má dva typy klimati-
zovaných autobusov, v jedných 
sa klíma zapína automaticky, 
akonáhle vonkajšia teplota 
presiahne 24 stupňov alebo ju 
vodiči zapínajú na základe cen-
trálnej výzvy dispečingu.
Nové trolejbusy 
a autobusy:
 Klimatizáciu v nových tro-
lejbusoch a autobusoch ovlá-
dajú vodiči. Zapnú ju akonáhle 
vonkajšia teplota presiahne 
24 stupňov alebo na základe 
centrálnej výzvy dispečingu.
 V prevádzke je už 82 no-
vých trolejbusov, v októbri 
ich bude už 120 – kompletne 
obnovený vozidlový park tro-
lejbusov. V prevádzke je už 75 
nových autobusov, v septembri 
ich bude dokopy 100.
Nové električky: 

 Klimatizácia v električkách 
pracuje automaticky – podľa 
teploty buď kúri, vetrá alebo 
chladí. 
 V prevádzke je už 10 no-
vých električiek, do konca roka 
ich bude 45, v roku 2016 ich 
bude spolu 60.“

V neklimatizovaných vo-
zidlách je možné vyu-
žiť vetranie aj pomocou 
ventilácie. Ako to vodiči 
v teplách používajú a aký 
to má účinok?
 „Každý vodič DPB v nekli-
matizovaných vozidlách zabez-
pečí otvorenie okien a streš-
ných vetrákov.“

Pootvárané okná znižujú 
účinok klimatizácie.  Dajú 
sa okná uzatvoriť a zabrá-
niť tak tomu, aby ich ces-
tujúci otvárali. Ak ale uza-
mknuté nie sú, znamená 
to, že vodič klimatizáciu 
zrejme nepoužíva?
 „Práve cestujúci často otvá-
rajú okná a klíma je potom ne-
efektívna. DPB nemá žiadne 
predpisy o uzamykaní okien. 
Takisto dochádza k enormné-
mu úniku vychladeného vzdu-
chu počas státia vozidiel na 
zastávkach, kedy teplo sála do 
vozidiel. Zároveň, nie všetkým 
cestujúcim vyhovujú klimati-
zované spoje, či už mladým (aj 
kvôli rôznym alergiám), no tak-
tiež aj tým starším, nakoľko pri 
teplotných rozdieloch môžu 
mať zdravotné problémy. DPB 
zaznamenáva rozdielne názory 
na klimatizované vozidlá, nie-
komu vyhovujú, niekomu nao-
pak nie.“

Podľa imhd.sk, prevádzkuje 
bratislavský dopravný podnik 
spolu 908 vozidiel. Z nich je 
479 autobusov, 160 trolejbusov 
a 269 električiek.                   (rl)

Opravu komunikácií počas leta 
odhaduje mesto na 470-tisíc eur

Ktorú cestu by ste dali opraviť?
NAPÍŠTE NÁM, KDE JE PODĽA VÁS POVRCH VOZOV-
KY V MESTE V DEZOLÁTNOM STAVE. MY VÁŠ POD-
NET PREPOŠLEME HLAVNÉMU MESTU, ALEBO PRÍ-
SLUŠNEJ MESTSKEJ ČASTI. Píšte na adresu: redakcia@
bakurier.sk, môžete pripojiť aj fotku. Do predmetu správy 
napíšte „Zlá cesta“. Podnety nám posielajte do konca júla. 
Ďakujeme, že pomáhate zlepšovať život v meste!

Mesto upravuje priestor pred
hlavnou stanicou za 200-tisíc eur

Námestie Franza Lisz-
ta a predstaničný 

priestor hlavnej stanice 
má získať postupne nový 
vzhľad. Cieľom je skul-
tivovanie zanedbaného 
priestoru, ktorý je vstup-
nou bránou do hlavného 
mesta. 
 Stav predstaničného 
priestoru, ktorým denne prej-
dú tisíce cestujúcich, vozidlá 
mestskej hromadnej dopravy 
a taxíky, je dlhodobo neuspo-
kojivý a neriešený. Preto sa 
vedenie hlavného mesta roz-
hodlo situáciu riešiť úpravami 
námestia, ktoré sa už začali 
robiť v uplynulých dňoch. 
Práce by mali byť dokončené 
do konca augusta.
 Mesto začalo 17. júna s re-
vitalizáciou zelene, výsadbou 
do mobilných kvetináčov, či 
s natieraním zhrdzavených 
zábradlí. Zároveň rieši ne-
vyhovujúci stav so stánkami 
na námestí, rovnako ako aj 
reklamné plochy tak, aby sa 
znížil aj vizuálny smog. Re-
vitalizáciu rozdelil magistrát 
na tri fázy. Prvá sa týka naj-
mä úprav chodníkov, výsad-
by zelene, úpravy mobiliáru. 
Druhá fáza sa týka povrcho-
vej úpravy ciest. V poslednej 

etape, ktorá bude trvať do 
konca leta, prídu na rad stán-
ky, vizuálny smog či presun 
stanovišťa taxíkov, rovnako 
ako aj zmeny na parkovisku, 
ktoré je umiestnené uprostred 
predstaničného priestoru. Sú-
časťou práce je aj frézovanie 
ciest, čistenie priestoru, úpra-
va zelene, dopĺňanie obrubní-
kov, kladenie nového asfaltu, 
nové smetné koše a lavičky. 
Lavičky majú byť jedno-
miestne, čím chce mesto 
zabrániť ich znehodno-
teniu občanmi, ktorí ich 
využívali na prespávanie. 
Vzhľadom na uľahčenie pre-
stupu cestujúcim z električ-
ky do budovy hlavnej stanice 
mesto opraví aj eskalátor. 
 „Rokujeme ďalej aj so Že-
leznicami Slovenskej republi-
ky o ďalších krokoch k skul-
túrneniu  Námestia Franza 
Liszta. Chceme, aby železnič-
ná stanica bola  dôstojnou 
vstupnou bránou do Bratisla-
vy,“ uviedol primátor Ivo Ne-
srovnal. Na tieto zmeny vyna-
loží Bratislava približne 220 
000 eur z  rozpočtu, priestor 
na tieto výdavky bude vedenie 
hľadať v rámci úspor.

(bk,rl)
Vizualizácia: Hl. mesto

Mesto schválilo tretiu etapu 
integrovanej dopravy v kraji
Mestskí poslanci 

schválili zavedenie 
tretej etapy Integrova-
ného dopravného sys-
tému v Bratislavskom 
kraji. Tretia etapa má pri-
niesť možnosť cestovať 
v rámci integrovaného do-
pravného systému u za-
pojených dopravcov aj na 
jednotné jednorazové ces-
tovné lístky. Zatiaľ je možné 
využiť v kraji jednotné pred-
platné cestovné lístky a to len 
na Záhorie. Zavedenie tretej 
etapy má byť spojené aj s roz-
šírením integrovanej dopravy 
na celé územie Bratislavského 
a časť Trnavského kraja, ktoré 
bolo pôvodne plánované ako 
druhá etapa. Stihnúť to tre-
ba do novembra tohto roka. 
Zavedenie tretej etapy musí 
ešte odobriť Bratislavský sa-
mosprávny kraj. Úlohou kraja 
bolo nakúpiť, osadiť a nain-
štalovať 205 elektronických 
označovačov jednorazových 
cestovných lístkov s čítačkou 
bezkontaktných čipových 
kariet v regionálnych auto-
busoch dopravcu Slovak Li-
nes. Túto povinnosť kraj už 
splnil. Železnice majú obsta-
rať desiatku samoobslužných 
predajných automatov a 60 
označovačov cestovných líst-
kov, ktoré budú umiestnené 
na železničných staniciach. 
Zariadenia sa momentálne 
vyrábajú, osadiť by ich mali 
na jeseň tohto roka. V rámci 
budovania jednotného tari-
fného systému bolo zakúpe-
ných aj 13 samoobslužných 
predajných automatov, ktoré 
sú umiestnené v obchodných 
centrách. Projekt bol hotový 

už v roku 2012. Chýba ešte 
zriadenie dispečerského 
systému integrovanej do-
pravy i vytvorenie interne-
tovej stránky či spustenie 
informačnej kampane. 
Projekt kontroluje Úrad 
pre verejné obstarávanie.
 Problém má aj hlavné 
mesto, ktoré pri obstará-
vaní označovačov jedno-
razových cestovných líst-
kov do vozidiel MHD prišlo 
o eurofondy. Dôvodom sú 
opakované neúspešné 
verejné obstarávania na 
nákup označovačov ces-
tovných lístkov. Mesto 
tak bude musieť nakúpiť 
označovače za svoje pe-
niaze, v mestskej kase 
na to budú musieť nájsť 
približne 2,4 milióna eur. 
Radnica potrebuje obstarať 
približne 1 600 označovačov 
cestovných lístkov. Časť ozna-
čovačov chce mesto nakúpiť 
do spustenia tretej etapy in-
tegrovanej dopravy, zvyšok 
doplnia v marci.

(sita, bk)

(dokončenie zo str. 1)

Počas letných prázdnin 
má oddelenie správy komu-
nikácií v pláne opravu ob-
rusných vrstiev vozovky na 
Rázusovom nábreží, Sväto-
plukovej ulici, Kukučínovej 
ulici, Harmincovej, okružnú 
križovatku - Vajnory, opra-
vu chodníkov na Krajinskej a 
Popradskej ulici ako aj opravu 
zastávok MHD na Romanovej 
ulici, Šintavskej ulici a Buda-
tínskej ulici. Celkové odha-
dované náklady na realizáciu 
uvedených opráv sú vo výške 
cca 470. 000 €. Okrem uvede-
ných opráv priebežne zabez-
pečujeme opravu výtlkov na 
území mesta, lokálne opravy 
dlažieb najmä v centre mesta 

a opravu havarijných stavov 
(prepady komunikácií, výme-
na uličných a kanalizačných 
vpustov).V uplynulom týždni 
skončila oprava odvodňova-
cích žľabov na Uršulínskej 
ulici, ktoré boli dlhodobo 
v havarijnom stave,“ uviedol 
magistrát.
 Jedna z posledných naj-
väčších opráv vozoviek 
v hlavnom meste bola urobená 
v roku 2009. Hlavná pozor-
nosť bola vtedy sústredená 
predovšetkým na dôležité do-
pravné tepny, opravu ktorých 
zabezpečovalo prostredníc-
tvom Generálneho investo-
ra Bratislavy. Celkovo bolo 
obnovených 123 325 m2 vo-
zoviek v náklade viac ako 7,5 
mil. eur.                                 (rl)

Nové parkovanie je od ruky, ale poteší

Problémy s parkovaním 
pri návšteve lesopar-

ku sú dlhodobo najmä pri 
vstupe od Partizánskej 
lúky za Červeným mostom. 
Mestské lesy prichádza-
jú s ponukou ďalších 49 
parkovacích miest v rámci 
Westend biznis zóny pred 
budovou Westend Point.
 Parkovanie v okolí Parti-
zánskej lúky je problémové 
nielen počas víkendu, ale už 
aj počas týždňa a to najmä cez 
prázdniny. Návštevníci Želez-
nej studienky, ktorí prichádza-
jú za rekreáciou autom, môžu 
najnovšie využiť ja parkovanie 
v novom komplexe Westend 
biznis, pred objektom Westend 
Point. Mestské lesy Bratislava 
(MLB) oznámili, že nedávno 

oslovili viacero spoločností 
z okolia, ktoré disponujú par-
kovacími miestami. 
 Verejnosti, ktorá vstupuje 
do lesoparku zo strany od Čer-
veného mosta, sa v rámci pro-
jektu Pre Bratislavu rozhodla 
poskytnúť bezplatné parkova-
nie spoločnosť J&T Real Estate. 
Vonkajšie parkovisko bude pre 
verejnosť k dispozícii počas ví-
kendov a sviatkov od 7:00 do 
22:00 hod., a to predbežne do 
konca septembra 2015. Náv-
števníci lesoparku tak budú 
mať k dispozícii ďalších 49 
parkovacích miest. MLB upo-
zorňujú, že parkovisko sa na 
noc zatvára a preto sú návštev-
níci povinní opustiť ho vždy do 
22:00 hod.

(bk, rl)
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Tri 
otazky 
pre...

?
hlavnú dopravnú 
inžinierku Bratislavy

S niekoľkými otázkami tý-
kajúcimi sa organizácie 
dopravy po dokončení vý-
stavby prvej etapy nosného 
dopravného systému do 
Petržalky, sme obrátili na  
hlavnú dopravnú inžinierku 
mesta Tatianu Kratochví-
lovú.

Ako bude dopravne rie-
šená budúca nová Štú-
rova ulica?
T. Kratochvílová: Na Štú-
rovej ulici bude vyznače-
ný obojsmerný cyklistický 
pruh, jazdiť bude po nej 
obojsmerne električka a v 
smere z centra mesta bude 
na Šafárikovom námestí 
pravé odbočenie pri Univer-
zite Komenského (UK), tzn. 
že tam bude jeden jazdný 
pás pre autá. Na Štúrovej 
ulici sa nebude parkovať a 
zásobované bude riešené 
iba na dobu nevyhnutne po-
trebnú v obmedzenom ča-
sovom režime. Obojsmerná 
zastávka električiek MHD 
bude situovaná pred budovu 
UK.

Šafárikovo námestie?
T.Kratochvílová: Pokiaľ 
ide o Šafárikovo námestie, 
chceme vyriešiť existujú-
ce dva parčíky, ktoré nie sú 
v súčasnosti veľmi živé a ob-
ľúbené. Tým, že dopravný 
priestor ktorý tam bol a je, 

už nebude v budúcnosti slúžiť 
MHD, tak sa budeme snažiť 
o ich prepojenie. S úpravami 
sme už začali, boli odstránené 
zbytočné zariadenia, napr. aj 
telefónna búdka a chceme dať 
do poriadku aj povrch komu-
nikácií a chodníkov. Budeme 
sa snažiť aby parčíky ožili a 
aby sme ich prebrali k životu. 
Určitý poriadok chceme uro-
biť aj so stánkami, ktoré sú pri 
parčíku na Štúrovej ulici.

Ako bude vyzerať estaká-
da zo Starého mosta a sa-
motný Starý most? Zelená 
farba, na ktorú je natiera-
ný sa mnohým nepáči...
Nebude tento most fádny? 
T.Kratochvílová: Ide o tech-
nickú stavbu premostenia a 
prevýšenia Einsteinovej ulice 
a železnice a dole bude schá-
dzať na Bosákovu ulicu. Starý 
most bude podľa mňa živý a 
bude aj ekologický, pretože po 
ňom nebudú jazdiť autá, ale 
len električky, cyklisti a peší. 
Chodníky budú šesť metro-
vé na každej strane a tak isto 
dostatočne široký bude aj 
cyklistický pás na každej stra-
ne. Pôjde vlastne aj o prome-
nádny most. Podľa mňa bude 
veľmi využívaný a zatraktívni 
územie aj na petržalskej stra-
ne. Veď aj pôvodný Starý most 
bol využívaný cyklistami a 
chodcami a tento prvok tam 
bude ešte viac podporený.

R. Lattacher
Vizualizácie: Hl. mesto SR

Do predstavenstiev mestských 
podnikov poslanci nepôjdu

Vyššie dane áno, ale na základe 
odborných argumentov
Ak v Bratislave má normál-

ne svietiť verejné osvet-
lenie, ak majú byť pokosené 
zelené plochy, čisté, v dobrom 
stave udržiavané a opravené 
cesty a verejné priestranstvá, 
ak má dobre fungovať verejná 
doprava, ak majú svojmu úče-
lu plne slúžiť areály určené na 
zmysluplné využívanie voľné-
ho času,  základné umelecké 
školy, divadlo, ak má fungovať 
tisíc ďalších vecí, mesto na to 
potrebuje oveľa viac peňazí, 
ako má teraz. Jednou z mož-
ných ciest na ich získanie je 
zvýšenie dane z nehnuteľnos-
tí. Prikláňa sa k nej primátor 
Ivo Nesrovnal i starostovia 
mestských častí. Zhodli sa na 
tom na júnovom rokovaní Re-
gionálneho združenia mest-
ských častí hlavného mesta 
(RZ MČ). 
 Starostovia si uvedo-
mujú, že vydať sa cestou 
zvyšovania dane, je ne-
populárne. Napriek tomu 
regionálne združenie 
podporilo myšlienku na 
zvýšenie dane z nehnu-

teľností s tým, že zákla-
dom musia byť odborné 
argumenty. Starostovia prí-
zvukujú, že zvýšenie dane by 
nemalo nikoho dramaticky 
ohroziť. Z diskusie vyplynu-
lo, že v prípade štandardné-
ho bytu s rozlohou okolo 60 
metrov štvorcových by mohlo 
predstavovať zhruba 10 eur na 
rok.
 Starostka Devína Ľubica 
Kolková a starosta Záhorskej 
Bystrice Jozef Krúpa pouká-
zali na to, že daň zo staveb-
ných pozemkov je príliš 
vysoká už teraz. Je to dané 
hodnotou stavebných pozem-
kov, ktorá niekoľkonásobne 
prevyšuje hodnotu záhrad 
či zastavaných plôch. Kým 
pri záhradách či zastavaných 
plochách je meter štvorcový 
pôdy vyčíslený na 5,97 eura, 
pri stavebných pozemkoch je 
to až 71,69 eura. Ročná sa-
dzba dane sa však v rôznych 
pásmach pri záhradách i sta-
vebných pozemkoch pohybu-
je od 0,9 do 1,2 percenta.
 (bk, rl)

Ján Mrva: Sú tri možnosti, 
ako von zo zadlženosti mesta
O úvahách nad opätov-

ným zvýšením dane 
z nehnuteľnosti v Bratisla-
ve, sme sa porozprávali s 
predsedom Regionálneho 
združenia mestských čas-
tí Bratislavy (RZ MČ BA) 
a starostom MČ Vajnory 
Jánom Mrvom.

Dokedy chce samospráva 
zvyšovať dane? Môže ob-
čan za to, že samosprávy 
nemajú peniaze na veci, 
ktoré potrebuje zabezpe-
čiť? 
J. Mrva: Občan za to určite 
nemôže. Samosprávy nemajú 
od štátu dosť peňazí na fi nan-
covanie svojich, štátom prene-
sených a originálnych kompe-
tencií, a teda je to vecou vlády 
a parlamentu, aby všeobecne 
samosprávam pridal. V su-
sednom Česku je súčasťou 
príjmov samosprávy aj podiel 
na dani z právnických osôb a 
iné dane, a preto sú napríklad 
o štvrtinu menšie Brno má o 
polovicu väčší rozpočet ako 
Bratislava. Dokedy sa budú 
zvyšovať dane, to neviem.

Môže to dopadnúť aj 
opačne? Že občan už 
nebude využívať verej-
né priestranstvá, verejnú 
dopravu, umelecké školy, 
divadlá a množstvo iných 
vecí, pretože na to už ne-
bude mať peniaze?
Ján Mrva: Diskutované mož-
né zvýšenie dane z nehnuteľ-
nosti by nemalo byť tak dra-
matické, že by občan na neho 
nemal. Na regionálnom zdru-
žení sa hovorilo o tom, že by 
to mohlo byť 10 eur na rok na 
priemerný byt so 60 – 70 met-
rami štvorcovými. Dnes za 
veľký byt v Starom Meste (cca 
100m2) zaplatí niekto 47 eur, 

za ešte väčší asi 60 eur ročne. 
Mestu Bratislava je trvale vy-
čítané zo strany MF SR i EÚ, 
že daň z nehnuteľnosti máme 
hlboko poddimenzovanú voči 
možnostiam. Neverím, že 10, 
či 20 eur ročne by malo dra-
matický dopad na peňažen-
ky našich spoluobčanov, že 
by nechodili na podujatia, či 
nevyužívali verejné priestory 
a podobne.

Keďže sa stále argumen-
tuje, že nie sú peniaze, 
musí byť zle nastavený 
systém narábania s verej-
nými fi nanciami. Alebo je 
zle nastavený občan?
Ján Mrva: Občan je nasta-
vený správne, keďže za svoje 
dane a poplatky chce aj adek-
vátne služby. A keďže je daň 
nízka, taká je realita, to nie 
je výmysel a je treba, aby to 
každý vedel - tak potom ne-
bude prekvapený, že hlavné 
mesto nemá dostatok fi nancií 
na svoj rozvoj. Pri takmer 200 
miliónovej zadlženosti mes-
ta a jeho podnikov s ročným 
rozpočtom 220 miliónov, sú 
tri možnosti. Jedna je získať 
viac fi nancií pre Bratislavu 
od štátu na základe spravod-
livejšieho prerozdeľovania 
tu, v hlavnom meste vyrobe-
ných daní ľuďmi tu žijúcimi, 
ale ktoré idú v súčasnosti na 
Slovensko. Druhá spočíva 
v primeranom a odôvodne-
nom zvýšení dane z nehnuteľ-
nosti kvôli účelnému použi-
tiu na zvýšenie kvality života 
našich spoluobčanov. Treťou 
možnosťou je zefektívnenie 
práce mestských podnikov, ale 
aj všeobecne nákladov mesta. 
Asi symbióza týchto troch je 
najrelevantnejšia cesta.

R. Lattacher

(dokončenie zo str. 1)

Podľa nových pravidiel 
tak bude dozorná rada 
schvaľovať zásadné do-
kumenty hospodárenia 
– fi nančný, investičný 
plán, či plán verejného 
obstarávania. Dozorná 
rada tiež môže nadpolo-
vičnou väčšinou hlasov 
jej členov navrhnúť valné-
mu zhromaždeniu odvo-
lanie niektorého z členov 
predstavenstva. Primátor 
Nesrovnal je s prijatím zásad 
spolupráce s mestskými pod-
nikmi spokojný.

Dozorné rady
 Podľa nových pravidiel sa 
má tiež zjednotiť počet členov 
dozorných rád v mestských 
podnikoch aj ich odmeňova-
nie. Zníži sa počet členov v 
štatutárnych orgánoch tých 
spoločností, v ktorých bolo 
doteraz sedem a viac členov. 
Zjednotiť sa má aj funkčné 
obdobie členov štatutárnych 
orgánov i dozorných rád. Po 
novom budú verejné životo-

Poslanci odsúhlasili výpoveď, 
teraz skúmajú dopady
Poslanci najskôr roz-

hodli, že hlavné mesto 
vypovie zmluvu s par-
kovacou spoločnosťou 
BPS Park. Až následne sa 
skúmajú fi nančné a práv-
ne dopady tohto rozhod-
nutia. Podľa poslancov 
je zmluva z roku 2013 pre 
mesto nevýhodná. Pouká-
zali na to dva a pol roka od 
jej uzatvorenia.
 Primátor mal na vypove-
danie zmluvy čas do konca 
júna. Na septembrové zastu-
piteľstvo má pripraviť návrh, 
ako bude mesto riešiť parko-
vanie v tých častiach mesta, 
kde to zabezpečovala spo-
ločnosť BPS Park. Vypoveda-
nie zmluvy navrhli poslanci 
z mestského klubu Bratisla-
va INAK. Tvrdia, že zmluva 
s parkovacou spoločnosťou 
je nevýhodná a mesto takto 
prichádza o státisíce eur. Fir-
ma prevádzkuje podľa zmluvy 
s mestom dočasné parkovanie 
na približne 650 parkovacích 
miestach v správe hlavného 
mesta, na 15-tich cestných ko-
munikáciách. Ako v minulosti 
pripomenula predsedníčka 
poslaneckého klubu Bratisla-
va INAK Katarína Augustinič, 
parkovacia fi rma účtuje vodi-
čom za parkovacie miesto 80 
centov na hodinu, čo je podľa 
nej viac ako milión eur ročne. 
Všetky tieto peniaze by mohli 
byť podľa poslancov príjmom 
do rozpočtu mesta.
 Zmluvný vzťah s parko-
vacou spoločnosťou uzavre-
lo ešte bývalé vedenie mesta 
v auguste 2013 po tom, čo 
vypršala desaťročná zmluva. 
Zmluva je vypovedateľná a 
výpovedná lehota je šesť me-
siacov, za ten čas mesto musí 
vyriešiť, ako bude zabezpečo-
vať parkovanie v zónach, kde 

to robila spoločnosť BPS Park. 
 Proti výčitkám sa však 
nedávno ohradila spoločnosť 
BPS Park, podľa ktorej je 
zmluva pre mesto priaznivá a 
zabezpečuje fungujúci systém 
parkovania v centre mesta. 
„Uvádzané fi nančné údaje sú 
nepravdivé a skresľujúce. Mie-
ra zisku, ktorú dosahuje naša 
spoločnosť, je primeraná,“ re-
agovala začiatkom júna spo-
ločnosť BPS Park vo svojom 
stanovisku. Cieľom zmluvy je 
podľa nej zabezpečiť dočasné 
parkovanie pre rezidentov, 
návštevníkov mesta, zásobo-
vacích vozidiel, inštitúcií ako 
aj vozidiel prepravujúcich 
osoby ťažko zdravotne po-
stihnuté. Podľa spoločnosti 
to tak malo ostať až do spus-
tenia celomestskej parkovacej 
politiky. Firma podľa zmluvy 
zabezpečuje dočasné parko-
vanie na približne 650 par-
kovacích miestach v správe 
hlavného mesta na 15-tich 
cestných komunikáciách - 
Dunajská, Jesenského, Kollá-
rovo námestie, Námestie SNP, 
Námestie Ľ. Štúra, Palisády, 
Radlinského, Rajská, Suché 
mýto, Šafárikovo námestie, 
Špitálska, Štúrova, Ulica 29. 
augusta, Vajanského nábrežie 
a Nám. Ľ. Štúra.
 Aktuálne stanovisko bra-
tislavského magistrátu: „Po 
schválení uznesenia o vypo-
vedaní zmluvy poslancami 
mestského zastupiteľstva sú 
aktuálne posudzované fi nanč-
né dopady a právne dôsledky 
tohto opatrenia. Po analýze 
dopadov budeme verejnosť 
informovať. Opatrenia voči 
BPS Park budú súčasťou 
komplexnej parkovacej poli-
tiky mesta a hlavne nastavené 
v prospech Bratislavčanov“.

(sita, rl)

pisy i pracovné zmluvy osôb 
v riadiacich funkciách, zverej-
nené budú i životopisy uchá-
dzačov na riadiace pozície či 
rozvojové plány spoločnosti. 
Verejnosť si bude môcť po-
zrieť, aké odmeny dostáva-
jú členovia dozorných rád a 
predstavenstiev i to, aké majú 
profesijné skúsenosti. Stano-
vy, spoločenské zmluvy, za-
kladateľské listiny a ich zmeny 
bude musieť ešte pred valným 
zhromaždením schváliť mest-
ské zastupiteľstvo. Mestskí 
poslanci budú tiež musieť 
odobriť rozhodnutia o roz-
delení zisku, mimoriadnych 
odmenách, tantiémach a po-
dieloch na zisku členom orgá-
nov v mestských podnikoch. 
V štatutárnych i kontrolných 
orgánoch bude rešpektované 
pomerné zastúpenie štruk-
túr mestského zastupiteľstva, 
zabezpečená bude aj krížová 
kontrola v týchto orgánoch. 
V štatutárnych orgánoch bude 
mať zastúpenie primátor hlav-
ného mesta.

(sita, bk)
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Všimli sme si

V Dúbravke vznikne 
polyfunkčný komplex Polianky

Celkovo osem blokov 
má vzniknúť v lokali-

te dúbravských Polianok 
v rámci výstavby pod ná-
zvom Polyfunkčný kom-
plex Polianky. Ide o úze-
mie v južnej časti, ktorá je 
najbližšia v smere k cen-
tru mesta.  
 Nadzemná časť komplexu 
má po postavení poskytnúť 
nielen byty, ale aj obchody, 
penzión, predzáhradky, dvor, 
či parkovisko. Ráta sa aj s pod-
zemnými garážami. Súbor je 
rozdelený do ôsmich blokov a 
bude vytvárať vnútorný dvor. 
V rozvojovej lokalite Polianky, 

sú navrhované výhľadové tra-
sy cyklistickej dopravy zahr-
nuté v zmenách a doplnkoch 
územného plánu Bratislavy.  
Pešie napojenie objektu na 
Harmincovu ulicu je navrhnu-
té chodníkom vedúcim pozdĺž 
rozširovanej komunikácie Po-
lianky. Investor ráta s výstav-
bou spolu 131 bytov, najviac 
ich má byť trojizbových – 79. 
V penzióne má byť 42 izieb. 
Predpokladaný termín ukon-
čenia výstavby komplexu je 
prvý polrok 2017.

(rl)
Viz: Architekti Šebo-Lichý

Investičná spoločnosť 
Penta začína v týchto 

dňoch výstavbu adminis-
tratívneho centra na kri-
žovatke ulíc Ružinovská a 
Bajkalská. Centrum sa má 
volať Rosum a ponúkne 
na realitný trh viac ako 22 
000 m2 prenajímateľných 
kancelárskych priestorov 
najvyššieho štandardu.
 Okrem administratívnych 
priestorov prinesie Rosum aj 
retailovú časť pre obchody a 
služby. Celkové stavebné ná-
klady na projekt sú takmer 
28 miliónov eur, pričom jeho 

dokončenie investor oča-
káva v druhej polovici roka 
2016. Penta informuje, že ide 
o moderný koncept s nadča-
sovou architektúrou a ener-
geticky úspornou budovou. 
V blízkom okolí budovy má 
vzniknúť zeleň prístupná pre 
okoloidúcich a zázemie pre 
cyklistov. Projekt je zameraný 
na efektivitu priestorov, mo-
derné technológie vykurova-
nia a chladenia a celkovú pri-
danú hodnotu priestoru pre 
nájomcov.

 (bk, rl)
Vizualizácia: Penta

Na Kolibe majú vyrásť bytové domy

Na bratislavskej Kolibe, 
tesne pod objektom 

bývalých štúdií, majú vy-
rásť bytové domy. Vlast-
níkom areálu je spoloč-
nosť Štúdio Koliba, a.s., 
ktorá prenajíma pozemok 
a priestory rôznym nájom-
com. Na pozemku má pre-
najaté priestory aj TV JOJ. 
 Práve TV JOJ je hlavným 
nájomcom, pretože využíva 
hlavnú administratívnu bu-
dovu, štúdiá, kancelárie a tri 
fi lmové ateliéry na televíznu 
výrobu. V objekte bývalých 
fi lmových ateliérov sídlia aj 
ďalšie súkromné spoločnosti, 
okrem iných aj Tipos. Časť 
priestorov využívajú aj samo-
statní hudobníci a hudobné 
skupiny ako hudobné skúšob-
ne, resp. štúdiá a výtvarníci 
ako maliarske a sochárske ate-
liéry. Ďalšie priestory využíva 
niekoľko fi riem na prenájom 
kancelárskych a skladových 
priestorov. Projekt, podľa 
správy o posudzovaní vplyvov 
na životné prostredie EIA, sa 
mal začať ešte v roku 2013 
a skončený mal byť v tom-
to roku. Mnohí obyvatelia 
z okolia ale až v tomto 
období zaregistrovali, že 
okolo výstavby sa začína 
konať. 

 Výstavba obytných do-
mov má vyrásť takmer opro-
ti existujúcemu objektu pod 
názvom Brečtanka, na hlav-
nej komunikácii vedúcej na 
Kamzík. Majú tu byť vyrásť 
tri bytové domy a jeden poly-
funkčný dom. Projekt ráta so 
117-timi bytmi. 
 Na mieste výstavby sú 
v súčasnosti sklady, ktoré 
budú zbúrané. Využívané 
priestory v podobe ateliérov 
i administratívna budova 
majú byť  zachované. Bytové 
domy majú mať dve podzem-
né, tri nadzemné a jedno ustú-
pené podlažie. Polyfunkčný 
objekt bude mať jedno pod-
zemné podlažie a tri nad-
zemné s jedným ustúpeným 
podlažím. S riešením súvisí 
vybudovanie prístupovej ko-
munikácie, spevnených plôch, 
sadovníckych úprav a ostatnej 
infraštruktúry. Celkový počet 
parkovacích miest bude 230, 
z čoho 169 bude v podzem-
ných garážach, 15 na teréne a 
46 bude prenajatých v garáži 
v susedstve areálu na základe 
zmluvy s vlastníkom garáže. 
Celkové náklady na stavbu 
boli  odhadované na 13 milió-
nov eur.

(bk, rl)
Vizualizácia zdroj: EIA

Penta začala s výstavbou 
administratívneho projektu v Ružinove

Obľúbený altánok 
v lesoparku zničil strom

Obľúbený a unikátny 
kamenný altánok 

v Bratislavskom lesopar-
ku na Železnej studien-
ke, nedávno zničil pada-
júci strom. V altánku si 
návštevníci zvykli zakla-
dať oheň, či opekať.
 Kamenný altánok so šin-
dľovou strechou bol tesne 
nad potokom Vydrica a svo-
jím charakterom a umiest-
nením bol príjemným za-
stavením sa počas výletov 
Bratislavčanov. Tí si pri 
ňom často zakladali oheň a 
opekali si rôzne pochutiny. 
 Nedávno ale altánok 
takmer úplne zničil padajú-
ci strom, ktorý odhodil stre-

chu tesne k Vydrici a značne 
poškodil aj konštrukciu stavby. 
Podľa Mestských lesov v Bra-
tislave (MLB), altánok už ob-
novený nebude. „Jeho obnovu 
neplánujeme lebo býval často 
obsadzovaný bezdomovca-
mi. Bol umiestnený vo svahu 
s pieskovým podložím, ktoré 
sa pri vysokých stavoch vody 
vo Vydrici zosúvalo a už za-
čínalo ohrozovať samotný al-
tánok. V minulosti tam prišlo 
k pádu a úrazu návštevníka,“ 
uviedli MLB. Ako z mestskej 
organizácie dodali, ohnisko aj 
posedenie tam bude, ale už bez 
konštrukcie altánku.

(rl)
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Svoje podnety môžete posielať na adresu redakcia@bakurier.sk.

Mám naplánovaný termín 
letnej dovolenky, ktorý mi 
odsúhlasil aj zamestnáva-
teľ. Následne naša fi rma 
získala väčšiu zákazku a 
je potrebné ju dokončiť. 
Zamestnávateľ trvá na 
tom, aby som odložil ná-
stup na dovolenku o 3 dni 
a dokončil prácu. Spôso-
buje mi to viacero prob-
lémov, nakoľko už mám 
zaplatenú dovolenku v da-
nom termíne a skrátenie 
dovolenky je pre mňa ne-
príjemné preto, že nebu-
dem mať možnosť v tom-
to roku čerpať dovolenku 
ani raz aspoň 2 týždne 
v celku. Aké sú moje práva 
v tejto súvislosti?
 Zákonník práce upravuje 
práva a povinnosti zamest-
návateľov a zamestnancov 
v súvislosti s nárokom na 
dovolenku. Vo všeobecnosti 
platí, že čerpanie dovolenky 
určuje zamestnávateľ po pre-
rokovaní so zamestnancom 
podľa plánu dovoleniek urče-
ného s predchádzajúcim sú-
hlasom zástupcov zamestnan-
cov tak, aby si zamestnanec 
mohol dovolenku vyčerpať 
vcelku a do konca kalendár-
neho roka. Pri určovaní do-
volenky je potrebné prihliadať 
na úlohy zamestnávateľa a na 
oprávnené záujmy zamest-
nanca. V praxi nastávajú ko-
lízne situácie, ktoré si vyžadu-
jú operatívne riešenie, kde je 
potrebné pokúsiť sa zosúladiť 
niekedy protichodné záujmy 
zamestnanca a zamestnáva-
teľa. Malo by sa to však diať 
podľa zákonom stanovených 
pravidiel. Zamestnávateľ 
môže zmeniť čerpanie do-
volenky alebo aj odvolať za-
mestnanca z dovolenky. Toto 
právo by však mal zamestná-
vateľ využívať v obmedzenej a 
nevyhnutnej miere len v odô-
vodnených prípadoch, ktoré 
si vyžadujú plnenie jeho úloh 
alebo iné vážne prevádzkové 
dôvody. Zamestnávateľ v ta-
komto prípade má podľa §112 
ods. 1 Zákonníka práce po-
vinnosť nahradiť zamestnan-
covi náklady, ktoré mu vznik-
li bez jeho zavinenia preto, 
že zamestnávateľ mu zmenil 
čerpanie dovolenky alebo ho 
odvolal z dovolenky.  
 Čo sa týka čerpania dovo-
lenky po častiach ide v praxi o 
pomerne zaužívanú prax, na-
priek tomu, že zákon hovorí 
o vyčerpaní dovolenky za ka-
lendárny rok spravidla v celku. 
Zákon však možnosť čerpania 
dovolenky po častiach pripúš-
ťa. Upravuje však povinnosť v 

prípade, ak sa dovolenka po-
skytuje v niekoľkých častiach, 
musí byť aspoň jedna časť 
najmenej dva týždne, ak sa 
zamestnanec so zamestnáva-
teľom nedohodne inak. Úče-
lom dovolenky je zotavenie 
zamestnanca, preto by aspoň 
jedna časť dovolenky mala byť 
čerpaná v súvislej dĺžke aspoň 
2 týždňov. Ak Vám zamestná-
vateľ oddiali nástup na dovo-
lenku o 3 dni a nebudete mať 
už možnosť vyčerpať v tomto 
roku časť dovolenky v dĺžke 
aspoň 2 týždne môže sa to stať 
len s Vaším súhlasom. Treba 
si však uvedomiť, že zamest-
návateľ Vám môže nariadiť 
čerpanie dovolenky aj v inom 
termíne, v rámci ktorého Vám 
nariadi čerpať dovolenku 
v dĺžke aspoň 2 týždne, čo 
Vám môže ešte menej vyho-
vovať. Keďže v opísanej situá-
cii má zamestnávateľ z určité-
ho hľadiska navrch z hľadiska 
jeho práv, odporúčam pokúsiť 
sa o dohodu so zamestná-
vateľom. Ak sa to nepodarí, 
musíte sa podvoliť jeho roz-
hodnutiu, pričom Vám bude 
musieť uhradiť náklady, ktoré 
Vám oprávnene vznikli v sú-
vislosti so zmenou termínu 
čerpania dovolenky a zároveň 
ak nebudete súhlasiť s čerpa-
ním dovolenky v dĺžke kratšej 
ako 2 týždne, pravdepodobne 
Vám nariadi ďalšie čerpanie 
dovolenky v dĺžke aspoň dva 
týždne v inom termíne.

Predaj ambulancie 
praktického lekára 

v Starom Meste
Priestor (36 m2 ) 

s výhľadom na Hviezdoslavovo nám. 
možno využiť aj na iné účely

0918 718 628

Hlavné mesto SR Bratislava
Primaciálne nám. 1,  

814 99 Bratislava
zastúpené primátorom 

JUDr. Ivom Nesrovnalom

oznamuje v súlade s § 9a ods. 1 
a ods. 5 zákona SNR č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení ne-
skorších predpisov, zámer pre-
najať formou priameho nájmu, 
časť pozemku v Bratislave, 
k. ú. Staré Mesto, parc. č. 2401/26 
vo výmere 28 m2, na Bartókovej 
ulici, za účelom vytvorenia a uží-
vania jednej garáže pre osobné 
motorové vozidlo. 
Podmienky zámeru na nájom po-
zemku a podklady sú zverejnené 
na úradnej tabuli na prízemí Ma-
gistrátu hlavného mesta SR Bra-
tislavy a na internetovej stránke 
www.bratislava.sk. Podmienky zá-
meru na nájom a podklady si môžu 
záujemcovia vyzdvihnúť aj osobne 
v budove Magistrátu hlavného 
mesta SR Bratislavy na adrese 
Primaciálne námestie 1, Bratisla-
va, prízemie – pracovisko SLUŽBY 
OBČANOM – FRONT OFFICE 
v pracovných dňoch od 8.7.2015 
do 30.9.2015 v čase od 9:00 do 
14:00 hod.

Zdevastovaná budova 
v Dúbravke už nebude strašiť

Vypálená, zničená a naj-
mä nebezpečná. Taká 

je dnes budova na Ulici 
kpt. Rašu v centre Dú-
bravky. Roky stojí opus-
tená, chátra, prespávajú v 
nej bezdomovci, stretáva 
sa tu aj mládež, či narko-
mani. 
 Požiare, výjazdy polície, 
sťažnosti obyvateľov sú tu 
viac než časté. Po zotmení sa 
ľudia boja prechádzať okolo. 
Zmeniť to chce nové vedenie 
Mestskej časti Bratislava Dú-
bravka. Rozhodlo, že budovu, 
v ktorej v minulosti fungovala 
aj materská škola, získa a pro-
stredníctvom grantov, či súk-
romných partnerov, zrekon-
štruuje a dá jej nové sociálne 
využitie. Budova mala totiž 
doteraz viacerých vlastníkov, 
čo komplikovalo obnovu a 
aj starostlivosť o ňu. Staros-
ta Martin Zaťovič preto od 
nástupu do funkcie rokoval 
so spoluvlastníkmi, nakoniec 
prišlo k dohode.
 Dve pätiny objektu dote-
raz vlastnil Slovenský červený 
kríž a zvyšok patril ministers-
tvu vnútra. Dúbravskí poslan-
ci na zastupiteľstve 30. júna 

schválili odkúpenie podielu 
od Slovenského červeného 
kríža za 12-tisíc eur a zámenu 
s ministerstvom vnútra. Za 
časť objektu na Ulici kpt. Rašu 
dostalo ministerstvo telocvič-
ňu v škole na Bilíkovej. Budo-
vu aj tak  ministerstvo vlastní, 
šlo teda len o scelenie majetku 
rezortu. Ministerstvo Dúbrav-
ke ešte doplatí 15-tisíc eur.

(bk, mú dúbravka)

Kuriér zaostril
Kamenné námestie je stále 
hanbou hlavného mesta

Nebezpečný chodník 
v Lamači čaká na dokončenie

So skultúrnením a preme-
nou Kamenného námestia 
na dôstojnú lokalitu, hod-
nú hlavného mesta, sa zdá 
sa, nikto neponáhľa. Aj po 
vyše dvadsiatich  rokoch od 
tzv. nežnej revolúcie, vyzerá 
tento priestor zahanbujúco. 
Majiteľ obchodného cen-
tra sa síce čiastočne snaží 
o udržanie poriadku v bez-
prostrednom okolí objek-
tu, napriek tomu je celkovo 
prostredie na tomto mieste 
stále v zlom stave. Snaha o 
kultiváciu priestoru zrejme 
nemôže byť iba čiastočná, 
ale komplexná a radikálna. 
V opačnom prípade vyjde 
nazmar nový mobiliár v po-
dobe lavičiek, alebo výsadba 
kvetov do kvetináčov.. Nové 
lavičky sa stanú vhodným 
objektom na prespávanie 
bezdomovcov, kvetiná-
če vhodným odpadkovým 
košom... Navyše, niektorí 
„domáci“ si stále chodia uľa-

vovať do blízkych kríkov. Mi-
mochodom, tie kríky mohol 
niekto už dávno zrušiť, alebo 
zostrihať tak, aby nešlo o „ve-
rejné záchody“. Tie skutočne 
verejné podzemné a dlhodobo 
chátrajúce o pár krokov ďalej, 
zrejme nedávno už defi nitívne 
zanikli. Mestská polícia by tak 
isto mohla zvýšiť ostražitosť 
na tomto mieste. 
 Kamenné námestie sa 
malo podľa projektu spoloč-
nosti Lordship úplne zmeniť. 
Aj keď na urbanistické a ar-
chitektonické riešenie danej 
lokality existuje mnoho ná-
zorov, isté je, že denno-denná 
realita pre tu žijúcich obyvate-
ľov, ale aj návštevníkov mesta, 
vyznieva desivo už roky. Ani 
jedna ponovembrová samo-
správa s týmto problémom 
nevedela pohnúť. Hádam svit-
ne na lepšie časy niekedy...

(rl)
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Vajnory chcú pomôcť závislým 
od hazardných hier
Od 1. júla môžu obyva-

telia Vajnôr vyhľadať 
na referáte sociálnych 
vecí miestneho úradu po-
moc v prípade, ak oni ale-
bo ich blízki sú závislí od 
hazardných hier. 
 Predstaviteľom mestskej 
časti Vajnory nie je ľahostaj-
ný osud postihnutých a ich 
blízkych, ktorí  prepadli tejto 
zákernej závislosti, ktorá ničí 
ľudské osudy, ale aj celé ro-
diny. Preto sa im rozhodli aj 
touto formou podať pomocnú 
ruku. Referát sociálnych 
vecí má za úlohu aktívne 
komunikovať so všetký-
mi, ktorí o pomoc požiada-
jú, pomáhať im pri hľada-
ní odbornej starostlivosti, 
ako aj vo fáze samotného 
liečenia zo závislosti od 

hazardných hier. Súčasťou 
pomoci zo strany miestneho 
úradu je aj poradenstvo pre 
postihnuté rodiny. V miest-
nych novinách zverejňuje 
úrad linku pomoci závislým 
a ich rodinným príslušníkom 
0800 800 900.
 Podľa starostu Vajnôr 
Jána Mrvu, „hazardné hry, to 
nie sú len automaty a žetó-
ny, ale, žiaľ, oveľa závažnejšie 
negatívne nevyčísliteľné stra-
ty pre spoločnosť, a to pre-
dovšetkým tragické príbehy 
jednotlivcov a ich rodín. Náš 
referát sociálnych vecí urobí 
maximum preto, aby sa týmto 
ľuďom pomohlo. Ide o aktivity 
spojené s Petíciou proti ha-
zardu.“ 

(bk,rl)

Kuriozitou by sa dal nazvať 
chodník pre chodcov, ktorý 
už niekoľko mesiacov spá-
ja miestny Lidl a lamačské 
sídlisko. Nakoľko jestvujú-
ci priechod pre chodcov je 
veľkou zachádzkou, takmer 
každý využíva toto riešenie, 
ktoré je síce kratšie, ale ove-
ľa nebezpečnejšie. Chodník 
totiž bez akéhokoľvek do-
pravného značenia ústi do 
frekventovanej výpadovky. 
Zaujímalo nás preto, prečo 
MČ Lamač dlhé mesiace to-
leruje takýto stav. V stano-
visku starostu Lamača Petra 
Šramka sa uvádza, že: „Vyše 
dvojročná snaha Lamača o  
výstavbu bezpečného prie-
chodu pre chodcov na Ho-
donínskej ulici sa priblížila 
k  realite. Nebezpečenstvo 

pre chodcov, ktorý v súčas-
nosti predstavuje priechod 
cez frekventovanú komuniká-
ciu, by mal eliminovať osvet-
lený priechod, s ostrovčekom 
v strede cesty medzi jazdnými 
pruhmi. Veľmi nás teší, že po 
pol roku sa práce na realizácii 
priechodu pri Lidli započnú a 
oveľa viac nás bude tešiť, keď 
tieto práce budú čoskoro ho-
tové,“ povedal Šramko, ktorý 
dodal, že práce sú naplánova-
né na začiatok júla. 
 Obyvateľov však asi neteší, 
že dlhé mesiace sa samosprá-
va iba prizerala riskujúcim 
chodcom. Osadiť aspoň ne-
jaké upozornenia by určite z 
rozpočtu obce zvládli.

(bak)
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Prinášame niektoré vy-
brané kultúrne a spolo-
čenské podujatia počas 
letných prázdnin v Brati-
slave a jej okolí v mest-
ských častiach a centre 
mesta.

RUŽINOV
Kultúrne leto v Ružinove 
odštartovali tropické tan-
ce na fontáne
Vystúpením tanečných 
skupín Tropical a Karavana 

sa 4. júla začalo Kultúrne leto 
v Ružinove.
Počas kultúrneho leta  v Par-
ku Andreja Hlinku vystúpi aj 
dychová hudba Moravanka 
Jána Slabáka či CZ-SK Big 

Band Matúša Jakabčica so 
špičkovými slovenskými a 
českými jazzovými hudob-
níkmi. Kompletný program 
Kultúrneho leta v Ružinove 
je zverejnený na internetovej 
stránke www.ruzinov.sk

NOVÉ MESTO
Letné kino na Kuchajde, kto-
ré je každoročnou súčasťou 
Kultúrneho leta v Novom 
Meste, prinesú tento rok 
všetkým fi lmovým fanúši-

kom Rezidencie Pri mýte. 
Počas celého leta si diváci 
môžu dvakrát týždenne po-
zrieť v amfi teátri na Kuchajde 
tie fi lmy, ktoré si hlasovaním 
sami vyberú. 

Filmy sa budú premietať 
v každú stredu a sobotu o 
21.30 hod., v auguste sa štart 
posunie na 21.00. Vstup 
je pre všetkých zdarma. O 
programe kina budú opäť 
rozhodovať diváci, a to pro-
stredníctvom hlasovania na 
internetovej stránke http://
kino.nakuchajde.sk, alebo 
na facebookovej stránke Re-
zidencií Pri mýte https://
www.facebook.com/primyte. 
Diváci si vždy budú môcť vy-
brať z trojice ponúkaných fi l-
mov, ten s najvyšším počtom 
hlasov sa bude premietať. V 
priebehu leta nebudú chý-
bať v ponuke ani také trháky 
ako 50 odtieňov sivej, Teória 
všetkého, Láska na kari, či 
Nezlomný. Miestom projek-
cií je amfi teáter v priestoroch 
Kuchajdy pri vstupe od OC 
Polus s kapacitou cca 200 
miest. Premietať sa bude na 
veľkom plátne rozmerov 6x4 
m. V prípade nepriaznivého 
počasia sa predstavenie pre-
sunie na iný deň. Tak ako po 
uplynulé roky, aj tento rok 
budú mať návštevníci letné-
ho kina šancu zúčastniť sa 
atraktívnej súťaže a vyhrať 
zaujímavé ceny.

DÚBRAVKA
Programy, ktoré mestská časť 
v spolupráci Domom kultúry 
Dúbravka organizujú, oživia 
počas júla a augusta miestny 
amfi teáter na Valachovej ulici 
asi 200 metrov od zastávky 
MHD Švantnerova.
Amfi teáter prvýkrát Kul-
túrnym letom ožije 10. júla, 
keď popoludnie bude patriť 
najmä najmenším Dúbrav-
čanov. Programy v amfi teátri 
sú naplánované zámerne na 
prázdninové piatky. Špeci-
álny bude piatok 7. augusta, 
keď program nebude len v 
amfi teátri, ale aj pred Do-

mom kultúry Dúbravka.
10. júl – 17:00 - „Hopsasa“ 
zábavno-tanečné popolud-
nie s Disco Jarkou a Školou 
breaku - Amfi teáter na Vala-
chovej pri Dune. (od zástavky 
električky Švantnerova cca 
200m) 
24.júla – 17:00 – Činuba de-
ťom, 18:00-19:00 - Rocklina – 
rocková kapela, 19:00-20:00 
- Th e Fraternity punk-rocko-
vá kapela, 7. august – 17:00-  
Biele divadlo - Iuventa - Vla-
dimír Mores: Predposledný 
súd, 19.00 - Street party s 
kapelou ONE WAY a Led sa-
xofónom pred DKD
21.august - 17:00 – Činuba, 
18:00 - Sprievodný program 
pre deti, 18:00-19:00 Corr 
acoustic, 19:00 -20:00 Shed-
hill pop rocková kapela 28. 
august - 17:00 - Vyhodno-
tenie letného tábora ÚLET, 
18:00 Katka Feldek Band.

KARLOVA VES
Hodiny jógy sa budú konať 
od 24. júna každú stredu od 
17:30 vo vodárenskej záhra-
de, v prípade nepriaznivého 
počasia v Karloveskom kul-
túrnom centre na Molecovej 
ulici. Viesť ich bude skúsený 
tréner Vlado Šuchter. Veľká 
časť programu sa bude ko-
nať v Parku SNP v Líščom 
údolí. Karlovešťania sa tak v 
Líščom údolí budú môcť na-
učiť tancovať základy kubán-
skej cha-chi a lyrickej rumby 
pod vedením Karloveského 
tanečného centra dňa 9.7. a 
6.8. Počas celého leta bude 
v Líščom údolí premietať aj 
letné kino. Prinesie klasiky 
slovenskej a českej kinemato-
grafi e ako je XY priamo pod 
hviezdnu oblohu. Pripravené 
bude aj občerstvenie. Termí-
ny premietaní sú 2.7, 16.7, 
23.7, 30.7, 13.8, 20.8.
Každý deň bude v Líščom 

údolí fungovať aj letná čitá-
reň, kde si bude možné za-
požičať jednu z kníh miest-
nej knižnice či dennú tlač a 
prečítať si ju v tieni stromov 
alebo altánku.
Na svoje si počas kultúrne-
ho leta prídu aj deti - čaká 
ich rozprávkové leto, teda 
séria divadelných predstave-
ní od rôznych divadelných 
súborov. Striedavo zahrajú 
na Námestí Sv. Františka a 
na pri fontáne na Pribišovej 
ulici na Dlhých dieloch. Celý 
program je priložený nižšie.
Na všetky podujatia bude 
vstup voľný. V prípade ne-
priaznivého počasia sa budú 
konať v Karloveskom centre 
kultúry na Molecovej ulici.
Rozprávkové leto – divadelné 
predstavenia pre deti 
6.7. 9:30 hod. Nám. sv. Fran-
tiška / Divadielko Babena – 
Škola škriatkov
13.7. 9:30 hod. Dlhé diely, 
Pribišová, na námestí pri fon-
táne / Divadlo KaSia - Bod-
kovaná farma
20.7. 9:30 hod. Nám. sv. Fran-
tiška / Divadlo Žihadlo - O 
kráľovi Jonášovi 
27.7. 9:30 hod. Dlhé diely, 
Pribišová, na námestí pri 
fontáne / Divadlo Žihadlo - 
Cirkus Pepele /V prípade ne-
priaznivého počasia sa podu-
jatie koná na MiÚ
3.8. 9:30 hod. Nám. sv. Fran-
tiška / Divadlo Makile – Pirá-
tov syn
10.8. 9:30 hod. Dlhé diely, 
Pribišová, na námestí pri fon-
táne / Divadlo Babena – Pu-
tovanie rozprávkovom
17.8. 9:30 hod. Nám. sv. Fran-
tiška / Divadlo Babena - O 
bosorke Rebeke
24.8. 9:30 hod. Dlhé diely, 
Pribišová, na námestí pri 
fontáne / Cirkus-kus – Skús 
cirkus
31.8. 9:30 hod. Nám. sv. Fran-

tiška / Divadlo na zastávke - 
Mici a Mňau 
Tančiareň - Karloveské ta-
nečné centrum vás v júli nau-
čí základy kubánskej cha-chi 
a v auguste vás roztancuje v 
rytme lyrickej rumby. Dá-
tumy – 9.7, 6.8
Letná čítareň – Mobilná let-
ná knižnica s obľúbenými 
knihami a dennou tlačou 
každý deň v altánku v Líš-
čom údolí. Mobilnú knižnicu 
navštívia taktiež spisovatelia. 
Dátum – každý deň
Letné kino – Známy fi lm raz 
do týždňa v Líščom údolí. 
Klasiky letných fi lmových 
predstavení s nápojmi a ob-
čerstvením. Dátum – 2.7, 
16.7, 23.7,  30.7, 13.8, 20.8, 
Joga pre verejnosť – Cvičenie 
jogy pre verejnosť so skúse-
ným lektorom Karloveského 
športového klubu v nádher-
nom prostredí vodárenskej 
záhrady. Dátum – každú stre-
du od 17.30 
Garage band contest– súťaž 
o najlepšiu nezávislú kape-
lu alebo djov. Víťaz dostane 
možnosť zahrať na najväč-
šom podujatí mestskej časti 
Karloveské hody 2015. 
Dátum - 27.8. 2015
Všetky predstavenia majú 
vstup zdarma. V prípade ne-
priaznivého počasia sa presú-
vajú do Karloveského centra 
kultúry.

STARÉ MESTO
V Starej tržnici v lete nakú-
pite už od 8:00! Stará tržni-
ca v Bratislave pripravilo na 
leto nové otváracie hodiny aj 
program pre deti pripravený 
v spolupráci s Kultúrnym le-
tom a Hradnými slávnosťami 
Bratislava. Obľúbené sobotné 
potravinové trhy v Starej trž-
nici sa v mesiacoch júl a au-
gust posúva už na 8:00 hod., 
čas ukončenia trhu zostáva 
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Nové scény, nové talenty a ešte bohatší program. Aj o tom bude Kultúrne leto počas júla
Festival Kultúrne leto a 
Hradné slávnosti Bratisla-
va 2015 (ďalej len Kultúr-
ne leto) sa pozvoľna pre-
sunul do svojho druhého 
festivalového mesiaca. S 
tým prvým sa však rozlúčil 
vo veľkom štýle. O tom, že 

v júni nešlo len o akýsi rozbeh 

festivalu, divákov presvedčilo 

množstvo projektov, medzi 

inými aj maratón argentínske-

ho tanga Bratislava Tango 
Party na Hlavnom námes-

tí, prvá open-air tančiareň 

v Bratislave so skvelými ta-

nečníkmi a argentínskymi 

hudobníkmi El Cachivache. 

Hlavné námestie medzitým 

čakalo na ďalšiu veľkolepú 

udalosť, a to otvárací koncert 

40. ročníka Kultúrneho leta a 

festivalu Viva Musica! – Viva 
Konzerva! Podvečer 26. júna 

sa námestie premenilo na naj-

väčšiu stretávku viac ako stov-

ky absolventov bratislavského 

Konzervatória, ktorí spoločne 

oslávili jeho 95. narodeniny. 

Posledný júnový deň patril 

netradičnej open-air módnej 

prehliadke Móda v meste, 

kde sa predstavili tvorco-

via ako Róbert Bartolen, Ida 

Sandor, Michaela Ľuptáková, 

Katarína Feix – Katie´s bag, 

Veronika Hložníková, Dom 

módy Alizé, Monika Laceko-

vá, Jana Jurčenko a ďalší.

 Letných návštevníkov 

Bratislavy určite poteší aj 

júlová festivalová ponuka, 

ktorá prináša aj celkom nové 

projekty a spolupráce. Mest-

ské divadlo v lete nespí a už 

túto sobotu sa počas trhov 

v Starej tržnici konalo prvé 

predstavenie novej scény 

Kultúrneho leta s názvom 

Mestské divadlo v Starej 
tržnici. Pravidelné divadielka 

pre deti spríjemnia atmosféru 

sobotných trhov počas celého 

júla. Pripravené sú predstave-

nia Ono sa to povie v poda-

ní Feder Teater, O karkuľke 

z dielne Divadla Dunajka či 

Teatro Neline s predstave-

ním Rytier Bajaja. Divadelné 

predstavenia sa začínajú vždy 

o 11.00 h na poschodí Sta-

rej tržnice. Vstup je zdarma.

 Fanúšikov mladých prog-

resívnych kapiel poteší prvý 

ročník Kultúrneho leta 

POD PYRAMÍDOU. Sloven-

ské talenty ako King Shaolin, 

Inotaj alebo Lavalier Band sa 

predstavia v programe Letná 

Demovnica_FM live každú 

nedeľu v mesiacoch júl až 

september od 16.00 – 18.00 

hod. V júli sa začnú aj Letné 
Shakespearovské sláv-
nosti. Najväčšia divadelná 

prehliadka diel svetoznámeho 

dramatika pod šírym nebom 

– predstavia tri divácky ob-

ľúbené hry. Nádvorie privíta 

3. – 16. 7. 2015 slávnu tragé-

diu o vášni, žiarlivosti a intri-

gách Othello v réžii Michala 

Vajdičku. Hosťujúca komédia 

Mnoho povyku pro nic reži-

séra Jiřího Menzla divákov 

zavedie do sicílskej Messiny, 

kde nebude núdza o milost-

né hádky a zvraty. Inscená-

cia Večer trojkráľový alebo 

čo len chcete sa tento rok na 

festivale uvedie poslednýkrát. 

 Priaznivci kultúry, ktorých 

to ťahá skôr do mesta, určite 

ocenia divácky obľúbený au-

torský projekt Bratislavského 

kultúrneho a informačného 

strediska – Festival Music 

Square – odohrávajúci sa 

na Hlavnom námestí. Nao-

zaj multikultúrny program 

pripravia účinkujúci z viac 

ako 15 krajín sveta. Diváci 

sa môžu tešiť napríklad na 

kapely R2 Brothers (16. 7.), 

Canned Beat (26. 7.), folklór-

ny súbor Shorashim z Jeru-

zalema (18. 7.) alebo World 

Roma Festival (30. – 31. 7.) 

 Kultúrne leto počas horú-

cich dní ponúka aj príjemné 

osvieženie nielen pri vode, 

ale dokonca priamo na Du-

naji. V rámci cyklu Hudba na 
Dunaji sú pre návštevníkov 

od 13. júla pripravené pravi-

delné plavby pre dospelých 

(pondelky), ale i pre rodiny 

s deťmi (nedele). Schladiť sa 

dá v priestoroch Koncertnej 

siene Klarisky, kde môžu zá-

ujemcovia do 31. júla vidieť 

unikátnu výstavu Videl som 
všetky kostoly Sloven-
ska. Blúdiť po slovenských 

kostoloch sa však dá aj z po-

hodlia domova prostredníc-

tvom webovej stránky www.

kostolyslovenska.sk. Júl, to sú 

takisto stále festivaly Kultúr-

neho leta ako Viva Musica!, 
Medzinárodný mládežníc-
ky festival, Bratislavský 
organový festival či Fes-
tival Eurovea, cykly ako 
World Music pri Dóme
alebo množstvo samostatných 

a sprievodných podujatí. Kul-

túrne leto je práve v tom naj-

lepšom. Viac informácií náj-

dete na stránke www.bkis.sk.

vg

Foto: Miroslava Spodniaková
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otvorený, v závislosti od náv-
števnosti, minimálne však do 
13:00 hod.. Druhou letnou 
novinkou určenou hlav-
ne pre rodiny s deťmi je 
nová scéna Mestské divadlo 
v Starej tržnici. V spolupráci 
s BKIS sa počas každého let-
ného júlového trhu uskutoční 
detské predstavenie - „Ono sa 
to povie“ v podaní Feder Te-
ater (11. 7.), predstavenie „O 
karkuľke“ z dielne Divadla 
Dunajka (18. 7.) a „Rytier Ba-
jaja“ od Teatro Neline (25. 7.). 
Všetky predstavenia začínajú 
o 11:00 na poschodí Starej 
tržnice. Počas celého leta po-
kračuje aj ostatný sprievodný 
program trhov, striedajú sa 
burzy oblečenia, starožit-
ností a kníh. Naplno beží tiež 
prevádzka sódovkárne Starej 
tržnice, počas trhov si tak 
návštevníci môžu načapovať 
sódovku do vratných sifóno-
vých fl iaš.

Leto v kine NOSTALGIA - 
Nivy, Súťažná ulica
10.07.PI 18:00 SEDEM 
ZHAVRANELÝCH BRA-
TOV (PRE DETI)
10.07.PI 19:45 STOROČNÝ 
STARČEK, KTORÝ ... (SE-
VERSKÝ VEČER)
15.07.ST 19:30 TERMI-
NÁTOR GENISYS (SCI-FI 
ZÓNA)

16.07.ŠT 19:30 ĎALEKO OD 
HLUČNÉHO DAVU
17.07.PI 18:00 POPOLUŠKA 
(PRE DETI)
17.07.PI 20:00 LEVIE SRDCE 
(SEVERSKÝ VEČER)
22.07.ST 19:30 ANT MAN 
3D (SCI-FI ZÓNA)
24.07.PI 18:00 PIESEŇ 
MORA (PRE DETI)
24.07.PI 19:45 ROZKOŠ V 
OBLAKOCH (NAPOSLE-
DY!)
29.07.ST 19:30 BOJOVNÍK
30.07.ŠT 19:30 IRACIO-
NÁLNY MUŽ (PREMIÉRA)
31.07.PI 18:00 OVEČKA 
SHAUN (PRE DETI)
31.07.PI 19:45 IRACIONÁL-
NY MUŽ
Novinkou sú pravidelné 
prázdninové detské pred-
stavenia, ktoré sa v Nostal-
gii budú konať počas júla a 
augusta každý piatok vždy o 
osemnástej. Program je prie-
bežne aktualizovaný! Pod-
robnejšie info o fi lmoch náj-
dete na webe Nostalgie.

TIK Devínska Nová Ves
24. 7. 2015, 20. 30 h
Nočný pochod
Exkurzia do prírody
Zraz: TIK DNV, Istrijská 49
1. 8. 2015, 14. 30 h
Návšteva miestneho včelár-
stva
Exkurzia vo Včelárstve De-

dinský
Zraz: TIK DNV, istrijská 49
8. 8. 2015, 07. 00 h/7. 30 h
Po stopách doby Veľkomo-
ravskej
Autobusový výlet
Odchod autobusu: TIK 
DNV/Istropolis

KÚPANIE NA KUCHAJDE
Prevádzku prírodného kú-
paliska schválil Regionálny 
úrad verejného zdravotníc-
tva v Bratislave. Podľa úradu 
kvalita vody, vybavenie a za-
riadenie na Kuchajde spĺňajú 
podmienky na kúpanie. Sini-
ce a riasy, ktoré v minulosti 
komplikovali prevádzku kú-
paliska, sú podľa hygienikov 
pod medznými hodnotami. 
Čistotu vody na Kuchajde 
potvrdzujú aj raky, ktoré sa 
po rokoch vrátili do jazera. 
Vstupné na Kuchajdu bude 
bezplatné, rovnako ako vyu-
žívanie vybavenia, atrakcií a 
športovísk, ktoré prevádzku-
je naša mestská časť. V areáli 
prírodného kúpaliska bude 
na bezpečnosť návštevníkov 
dohliadať záchranná služ-
ba, ktorú zabezpečil novo-
mestský EKO-podnik VPS. 
Plavčíci budú rozmiestnení 
na troch stanovištiach každý 
deň od 9.45 hod. do 18.00 
hod..
Pravidelne sa bude pozoro-

vať aj kvalita vody v Kuchaj-
de: počas celého leta sa budú 
odoberať vzorky vody a kon-
trolovať každé dva týždne. 
Návštevníci získajú informá-
cie o kvalite vody a o jej tep-
lote prostredníctvom infor-
mačnej tabule na plavčíckej 
veži a na internetovej stránke 
mestskej časti www.banm.sk. 
Areál prírodného kúpaliska 
bude až do konca septem-
bra otvorený v čase od 6.00 
do 22.30 hod. Na poriadok v 
areáli bude počas sezóny do-
hliadať poriadková služba.

STAROMESTSKÉ LETO 
V MEDICKEJ ZÁHRADE

13.7., 10.30 h
Sem Tam Fór (Slavičín, ČR)
POVÍDÁNÍ O PEJSKOVI 
A KOČIČCE

Veselé rozprávanie o dvoch 
nerozlučných kamarátoch 
- tom ako psíček a mačička 
umývali podlahu, piekli tortu 
alebo ako si psíček roztrhol 
nohavice a mačička mu ich 
zašila dážďovkou. Pre deti od 
3 rokov. Hrajú: Aneta Bačíko-
vá, Jana Drgová, Jan Julínek, 
Tomáš Zbranek
Réžia: Jan Julínek
20.7., 10.30 h
Komedianti na káře (Jiřice u 
Miroslavi, ČR)
RYTÍŘSKÉ POVÍDANÍ 
O PRINCI BAJAJOVI
Klasická rozprávka ožije 
v podobe mnohých postáv. 
Diváci sa stanú svedkami 

Bajajovho trápenia, rozhod-
nutia pána Kráľa a slávne-
ho víťazstva, v ktorom drak 
Kruťák položí svoj biedny 

život. Po veľkolepom turnaji 
bude samozrejme nasledovať 
svadba. 
Hrajú: králi, kráľovná, Ba-
jaja, kôň Venca, drak Kruťák, 
princezné a rytieri turnajníci
Scenár a réžia: Jan Bílek
27.7., 10.30 h
Divadlo Koráb (Brno, ČR)
PRINCEZNA NA HRÁŠKU
Nie je ľahké nájsť kamaráta, 
ešte horšie je, keď chlapec 
hľadá kamarátku a najhoršie 
je, keď citlivý princ hľadá cit-
livú princeznú a ešte k tomu 
má prísnu mamičku a dob-
rého otecka, ako to už býva. 
Vtedy je každá rada drahá! 
Ešteže chytrý papagáj Žakin-
ka má radu vždy po ruke...
Hrajú: Radim Koráb, Petra 
Klímová
Réžia: Radim Koráb
27.8., 18.15 h
LYSISTRATA
Predstavenie divadelného 
zoskupenia skôr narodených 
U Zichyho. Komédia o vláde 
žien a o najkrajšej vojne me-
dzi ženami a mužmi. 
31.8., 17.00 h
VESELO S DETSKÝM BA-
LETNÝM ŠTÚDIOM
Tanečná dielnička baletnej 
školy pod vedením Magda-
lény Th ierovej pre mladšie i 
staršie deti.
2.7., 23.7., 28.7., 30.7., 27.8. o 
10.00 h
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Blízka i vzdialená vízia Obchodnej ulice
S iniciátorom projektu ob-
chodnaulica.sk a zaklada-
teľom občianskeho zdru-
ženia Obchodná ulica a 
okolie, Davy Čajkom, sme 
sa pozhovárali o víziách 
premeny Obchodnej ulice 
na fungujúcu lokalitu ob-
chodu, kultúry a zábavy v 
centre hlavného mesta.

Na základe čoho vznikol 
projekt obchodnaulica.
sk?
D. Čajko: Nápad vznikol 
spontánne. Chýbalo nám 
zmapovanie špecif ík Ob-
chodnej ulice, ktorá  má nevy-
užitý potenciál. Už asi tri a pol 
roka sa snažíme vytvoriť dô-
veru v tunajšie prevádzky. Po-
viem to takto - prevádzky tu 
vyznievali akoby pesimisticky. 
Nič sa tu roky nedialo a ani 
mesto do ulice nezasahovalo, 
vyvíjala sa akoby bez ladu a 
skladu. Vytvorili sme zoznam 
problémov a zistili sme, že sa 
potrebujeme posunúť ďalej. 
Chceme urobiť z tejto lokality 
príkladnú ulicu, ktorá môže 
inšpirovať aj ostatné sloven-
ské mestá. Aj preto vzniká 
občianske združenie, ktoré 
má fungovať ako platforma, či 
akási správcovská spoločnosť, 
pre prevádzky na ulici. Tie si 
budú môcť predplácať naše 
služby, našich profesionálov - 
architektov, produkčných, či 
PR špecialistov - teda tím ľudí, 
ktorý bude hľadať postupný-
mi krokmi riešenia množstva 
problémov Obchodnej ulice a 
ktorý je na fi nancovaní z pre-
vádzok odkázaný. 

Aké aktivity už máte za se-
bou aké pred sebou?
D. Čajko: Prvou lastovič-
kou bol workshop s účasťou 
primátora a starostu Staré-
ho Mesta. Boli tu aj hostia z 
Prahy a Londýna, ktorí majú 
podobné aktivity za sebou a 
disponujú skúsenosťami.
 Našou v podstate prvou 
akciou na ulici bude team-
building 22. júla o osemnástej. 
Stretnú sa tu tí,  ktorí majú 
záujem vytvoriť komunitu. 
Prídu riaditelia, majitelia pre-
vádzok a pod. Konkrétnym 
počinom bude čistenie vizu-
álneho smogu na Obchodnej 
- vyčistia sa stĺpy verejného 
osvetlenia od plagátov a re-
klám. Chceme aj prezentovať 
naše nové občianske združe-
nie. Chceme, aby sa prevádz-
ky pridali k „susedom“ z Ob-
chodnej. Treba si uvedomiť, 
že nie sme fi nančne dotovaní 
a že ide o naštartovanie ko-

munikačnej platformy medzi 
magistrátom, mestskou čas-
ťou, prevádzkami a zainte-
resovanými inštitúciami tak, 
aby sa podarilo urobiť niečo 
unikátne. 

Aké sú teda vaše plány?
D. Čajko: Našim dlhodobej-
ším cieľom je vizuálne zjedno-

tiť Obchodnú ulicu, očistiť ju 
od vizuálneho smogu, hľadať 
špecifi ká a odlišnosti od ná-
kupných centier. Môžeme byť 
alternatívou - ponúknuť niečo 
iné. Napríklad, čaro dvora, 
či  konceptuálnu jedinečnosť 
prevádzok a zariadení. Prob-
lémy máme už pomenované, 
teraz chceme nájsť fi nan-
cie na realizáciu projektov a 
zjednotiť marketing. Čím nás 
bude viac, tým bude treba 
menej výdavkov na aktivity a 
riešenie problémov. Ďalšou 
úlohou je bezpečnosť na ulici 
a čistota. Podarila sa nám ak-
cia „smetné koše“ a ďakujeme 
blogerom, ktorí o nás písali. 
Aj keď nie vždy pozitívne, ale 
aj to nám pomohlo rozvinúť 
hladinu k diskusiám na túto 
tému. Podarilo sa nám osadiť 
sedem smetných košov, za čo 
ďakujeme starostovi a primá-
torovi mesta. Ďalším krokom 
by mala byť bezpečnostná ka-
mera. Plánov na rôzne aktivity 

je veľa, mnohé sú unikátne. 

Kým, alebo čím ste sa in-
špirovali?
D. Čajko: Na workshope sme 
mali vstup napríklad aj od 
pána Ondřeja Kobzu, ktorý 
robil Krymskú ulicu v Pra-
he. Ona síce je mimo centra 
a má kaviarenský charakter, 
ale hovorilo sa o nej aj v Th e 
New York Times. On je PR 
osobnosťou roka v ČR - je to 
náš sympatizant a prívrženec. 
A hovorili sme aj o skúsenos-
tiach z Londýna. Veríme tiež, 
že naše mesto si objedná štú-
diu pána architekta Marka, 
ktorý vytvára po celom svete 
ekonomicko-sociologické štú-
die, ktoré dávajú odpovede na 
to, aký druh prevádzok a akti-
vít sa kam hodí – teda, čo by 
sa mohlo konkrétne hodiť aj 
na Obchodnú ulicu.  

Aké sú najväčšie problé-
my Obchodnej ulice, nao-
pak, aké má pozitíva?
D. Čajko: Problémom je vi-
zuálny smog, napríklad na 
Bratislavský hrad nie je dnes 
od Alžbetky poriadne vidieť. 
Je potrebné zlepšiť informo-
vanosť o aktivitách na ulici, 
riešiť „hluché víkendy“
a chýba nám parkovanie, čo 
je dnes bežný štandard, no 
tu zatiaľ chýba. O pozitívach 
som už čiastočne hovoril, 
pribudli smetné koše, má tu 
byť kamera. Dobré je, že sme 
sa začali združovať a že sme 
získali hodnotných ľudí – rôz-
nych odborníkov i partnerov 
zo zahraničia, ktorí vedia ako 
sa veci dajú riešiť na základe 
reálnych odskúšaných vecí 
vo veľkých mestách. A teda, 
že vieme, čo urobiť a s kým to 
urobiť.

Robert Lattacher

Martin Kuruc: Len cez Vrakuňu 
prejde denne asi 50-tisíc áut!
O aktuálnych otázkach 

zo života mestských 
častí sme sa tentokrát po-
rozprávali so starostom 
Vrakune - Martinom Kuru-
com.

Aká je aktuálna situácia 
týkajúca sa štrajkovej po-
hotovosti vášho miestne-
ho úradu, ktorú ste vyhlá-
sili kvôli riešeniu toxickej 
skládky po bývalých Che-
mických závodoch Juraja 
Dimitrova?
M. Kuruc: Štrajková pohoto-
vosť trvá a miestnym zastu-
piteľstvom bola odsúhlasená 
až do odvolania. Čakáme na 
termín 25. júl tohto roka, kedy 
má ministerstvom životného 
prostredia zverejniť výslednú 
správu o prieskume spodných 
vôd s návrhom na riešenie, 
teda ako ďalej s podzemnou 
toxickou skládkou. Minister-
stvo chcelo urobiť dôslednú 
analýzu, aby malo komplex-
né informácie, aj preto sa vý-
sledky merania odložili o tri 
mesiace. Pokiaľ ide o peniaze, 
myslím si že európske fi nan-
cie sa na odstránenie takejto 
enviromentálnej záťaže urči-
te nájdu. Ministerstvo bude 
hľadať povinnú osobu, zod-
povednú za jej odstránenie. 
Zatiaľ nie je jasné, či pôjde o 
mesto, alebo samotné minis-
terstvo.

Ste jedným z iniciátorov 
petície za urýchlenie vý-
stavby obchvatu R7 a 
diaľnice D4. Ako ste to s 
tým urýchlením mysleli?
M. Kuruc: O D4 a R7 sa roz-
práva možno už aj dvadsať 
rokov. Je známe, že situácia v 

našej mestskej časti, ako aj v 
okolitých obciach je dopravne 
neúnosná. Cesty neboli sta-
vané na to, aby nimi prechá-
dzalo také obrovské množstvo 
áut. Len cez Vrakuňu  prejde 
denne okolo 50-tisíc áut. Dnes 
už je päť minút po dvanástej a 
s výstavbou obchvatu je po-
trebné začať čo najskôr. Opti-
mistické odhady rátajú s tým, 
že by mohol byť dokončený v 
roku 2019, ak sa s výstavbou 
začne koncom tohto roka, ale-
bo začiatkom toho budúceho. 
Petíciou sme chceli upozorniť 
na neúnosnosť situácie a na 
to, že je potrebné začať konať 
-  vykúpiť pozemky, začať ko-
pať, vysúťažiť koncesionára. A 
aby sa celá vec nezačala poli-
tizovať, ale sa reálne začalo čo 
najrýchlejšie stavať.

Ste iniciátorom myšlien-
ky aby sa starostlivosť 
o zeleň v mestskej časti 
vyjasnila, pokiaľ ide o po-
zemky. Čo je nové v tomto 
smere?
M. Kuruc: Inicioval som 
to, aby sa urobil poriadok v 
kompetenciách starostlivosti 
o zeleň. Nie je normálne, aby 
napríklad peniaze za prená-
jom pozemku, na ktorom stojí 
bilboard, dostával magistrát 
a o pozemok sa starala mest-
ská časť... Nie je normálne, 
aby jedna veľká plocha mala 
troch majiteľov, pričom mest-
ská časť si svoju časť pokosí, 
mesto tú svoju nie... Občania 
sa potom oprávnene sťažujú. 
A keď to pokosíme, tak kosí-
me vlastne nezverený majetok 
a dávame na to peniaze z našej 
mestskej časti. Obyvateľa ale 
nezaujíma, koho majetok to je 

- chce, aby bola tráva skosená. 
Po konzultácii s primátorom 
sme dostali prísľub, že mesto 
na tomto probléme pracuje 
a že na augustovom zastupi-
teľstve bude predložený ma-
teriál, ktorý ho má riešiť. Ak 
nie, predložíme v septembri 
náš. Nie je to ale len problém 
kosenia, ide aj o odvoz smetia 
zo smetných košov, čistenie a 
opravu ulíc a pod. 

Otázka parkovacej poli-
tiky - čo vás najviac trápi 
a čo navrhujete v tomto 
ohľade?
M. Kuruc: Som zástancom 
rezidenčného parkovania – 
kto býva a platí dane v Bra-
tislave, nech parkuje. Kto tu 
ale nemá trvalý pobyt a teda 
tu dane neplatí, nech má par-
kovanie znevýhodnené voči 
ostatným. Je to základná vec 
a obyvatelia to chápu, sami 
poukazujú na to, že pred ich 
bytovkami parkujú vodiči s 
autami z iného mesta. Aj keď 
sa nepodieľajú na daniach pre 
mesto, využíva jeho benefi ty, 
ale platia dane niekde inde. 
Takže rezidenčné parkovanie 
určite áno.

(rl)

Letné prázdniny v Národnom parku Dunajské luhy
Rakúsky Národný park 

Dunajské luhy (Donau 
– Auen) pripravil aj po-
čas tohtoročných letných 
prázdnin ponuku takzva-
ných „slovenských dní“ 
v zámku Schloss Orth. 
Tie sa uskutočnia počas 
prázdninových víkendov 
a sviatkov 8. augusta, 
29. augusta a 1. septem-
bra. Túto, dnes už tradičnú, 
ponuku pre slovenskú ve-
rejnosť rozširuje aj prázdni-
nový program pre slovenské 
deti. Pre ne bude 16. a 23.júla 
pripravený popoludňajší 
program v podobe tvorivých 
prírodovedných aktivít so slo-
venskou sprievodkyňou.
 Jedinečný rakúsky Ná-
rodný park Dunajské luhy 
sa rozprestiera v tesnom 
susedstve s Bratislavou, 
vo vzdialenosti približne 
30 km od nášho hlavné-
ho mesta. Dostať sa k nemu 
dá autom, alebo bicyklom 
dunajskou cyklistickou ces-
tou. Na zámockom ostrove 
sa deti i dospelí oboznámia s 
prírodou dunajských luhov a 
to prostredníctvom rozma-
nitých stanovíšť, kde môžu 
pozorovať vzácne korytnačky 
močiarne, sysle, rôzne druhy 
plazov a obojživelníkov, či ob-

ľúbený podvodný svet, s pô-
vodnými dunajskými druhmi 
rýb a mäkkýšov. Netradičná je 
i prehliadka zámku so starými 
obrazmi, či vzácnym staro-
žitným nábytkom, ale je tu aj 
barokové divadlo, či mapa, po 
ktorej sa dá prejsť vlastnými 
nohami. Znázorňuje územie 
národného parku ležiace me-
dzi Viedňou a Bratislavou.
 Špeciálny prázdninový 
program mimo sloven-
ských dní sa uskutoční 
16. a 23. júla od 14.00 
hod. do 17:00 hod. Nie je 
potrebné prihlásiť sa vo-
pred. Hlavnou hrdinkou 

prázdninového programu 
bude korytnačka močiar-
na. Korytnačka močiarna je 
jediným druhom korytnačky, 
ktorý má pôvodný výskyt na 
našom území. Na Slovensku v 
Rakúsku je vzácnym a kritic-
ky ohrozeným druhom plaza. 
Prehliadky zámku Orth počas 
slovenských dní v slovenskom 
jazyku začínajú o 10.30, ďa-
lej pokračujú v hodinových 
intervaloch o 11:30, 13:30, 
14:30,15:30 a 16:30 hodine. 
Miestom stretnutia je vstupná 
hala zámku Orth.

(bk, rl)

Zaujímavá výstava Biedermeier je v SNG do prvého novembra

Návštevník galérie sa pro-

stredníctvom výstav-

ného projektu pod názvom 

Biedermeier oboznámi s vý-

tvarným materiálom pochá-

dzajúcim z rovnomenného 

umeleckého obdobia. Časo-

vý úsek ohraničený rokmi 

1815/1820 – 1848/1860 budú 

v priestoroch SNG reprezen-

tovať nielen v tom čase obľú-

bené žánre ako portrét, kra-

jinomaľba, zátišie a žánrové 

obrázky, ale výstavný reper-

toár je obohatený aj o drobné 

úžitkové predmety a nábytok. 

Biedermeierovská kultúra 

bola dôležitým politickým 

nástrojom na zachovanie so-

ciálnej stability monarchie. 

Ústredným fenoménom bolo 

súkromie a domáci život ro-

diny, ktorý ponúkal vlastný 

priestor na realizáciu.

 (bk)

autor vizuálu: Palo Bálik
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Osobnosti 
na uliciach    

Kto je za menom v názve 
bratislavských ulíc?

Lovinského ulica 
- Staré Mesto
Ján Gáber Lovinský - rodák 
z Lovinobane, od roku 1841 
študoval na bratislavskom 
lýceu, kde prijal pseudonym 
Lovinský. V roku 1844 odišiel 
študovať do Halle, odkiaľ na-
ďalej ostával v kontakte so štú-
rovcami, vďaka verným pria-
teľom. K takým patrili Janko 
Francisci Rimavský a Ján Ka-
linčiak, čo dokazuje Kalinčia-
kova báseň J. Gáberovi r. 1846.  
Po ukončení štúdií fi lozofi e a 
práva v Halle sa v porevoluč-
ných rokoch 19. st. utiahol do 
ústrania spoločenského života 
a pôsobil ako advokát v Slo-
venskej Ľupči. Spolupracoval 
aj s Pavlom Dobšinským pri 
zbieraní ľudových rozprávok, 
napr. Janko a Macko (Zdroj: 
Život Prešova)

Belinského ulica 
– Petržalka
Vissarion Grigorievič Belin-
skij sa narodil v roku 1811 vo 
f ínskom Sveaborgu a zomrel 
1848 v Petrohrade. Bol ruský 
literárny kritik, estetik, revo-
lučný demokrat. V septembri 
1832 bol vylúčený z Mos-
kovskej univerzity. Príčinou 
bolo to, že sa ako štipendista 
a nešľachtic odvážil predložiť 
cenzúre romantickú drámu 
Dmitrij Kalinin, v ktorej pri-
rovnával šľachtu k hadom, 
krokodílom a tigrom, ktorí sa 
živia kosťami a mäsom svo-
jich blížnych, a pijú ich krv a 
slzy ako vodu. To bolo v dobe 
mikulášskeho temna, len nie-
koľko rokov po rozdrvení de-
kabristov, niečo neslýchané.
 Kritickú činnosť Belin-
ského možno rozdeliť na dve 
obdobia - tridsiate roky, v 
ktorých môžeme Belinského 
charakterizovať ako demo-
krata. V tej dobe ho zaujíma-
jú predovšetkým estetické a 
fi lozofi cké aspekty umelec-
kej tvorby. Vychádzal z He-
gelovej fi lozofi e: Hegelovu 
tézu, že všetko skutočné je 
rozumné, interpretoval ako 
ideu zmierenia sa so skutoč-
nosťou. Postupne však začína 
vyzdvihovať ideu negácie ne-
rozumného a skúmať zákon, 
ktorému sa podriaďuje život 
spoločnosti a ľudských indi-
víduí. V štyridsiatych rokoch 
sa stáva radikálnym demokra-
tom. Prikláňa sa napokon k 
materializmu: duchovné nie je 
nič iné ako činnosť fyzického. 
Z idey zákonitosti spoločen-
ského života vyvodzuje ideu 
nevyhnutnosti spoločenského 
pokroku. Belinskij sa prikláňa 
k socialistickému ideálu spo-
ločnosti bez bohatých a chu-
dobných, ktorého realizácia si 
vyžaduje pravdepodobne ná-
silie. Belinskij sa usiluje aktu-
alizovať idey pôvodného kres-
ťanstva, v dôsledku čoho sa 
odmietavo stavia k názorom 
o blízkosti ľudovej revolúcie 
v Rusku (v polemike s Baku-
ninom). V Belinského estetic-
kých názoroch sa presadzuje 
idea historizmu. Umenie vy-
medzuje ako názornú repro-

dukciu skutočnosti, v ktorej 
sa zachytávajú jej typické 
črty. U umelca podčiarko-
val dôležitosť jeho citu pre 
súčasnosť a možnosti, ktoré 
sa v nej otvárajú.

Viktorínova ulica 
– Ružinov

Jozef Karol Viktorín sa na-
rodil v roku 1822 v Zava-
re a zomrel v roku 1874 v 
Budapešti. Bol slovenský 
kňaz,národný buditeľ, vyda-
vateľ slovenskej literatúry, 
organizátor kultúrneho ži-
vota a publicista. Pochádzal 
z rodiny moravského roľní-
ka a grófskeho záhradníka. 
Študoval teológiu v trnav-
skom biskupskom seminá-
ri. V roku 1847 bol vysvä-
tený za kňaza. Pôsobil ako 
kaplán v Senici a v Trstíne. 
Zúčastnil sa na slovenskom 
povstaní v roku 1848, za čo 
bol od mája do decembra 
väznený v Bratislave. Po 
prepustení z väzenia pôsobil 
v Skalici, v Starom Budíne, 
od roku 1866 bol farárom 
vo Vyšehrade. Spolupraco-
val so Slovenskými národ-
nými novinami Štúrovcov, 
s Jánom Palárikom začal v 
roku 1858 vydávať alma-
nach Concordia, ktorý svo-
jím názvom „Svornosť“ po-
ukazoval na poslanie slúžiť 
jednote národa, upevňovať 
spisovnú slovenčinu a od-
straňovať konfesionalizmus 
ako prekážku v zjednotení 
národných a kultúrnych síl. 
Spolu s Palárikom okolo 
seba sústredili slovenských 
vzdelancov, v roku 1850 vy-
tvorili fi nančnú zbierku na 
podporu založenia Matice 
slovenskej. Venoval sa vy-
davateľskej činnosti, vydá-
val práce Andreja Sládko-
viča, Jána Hollého, Jonáša 
Záborského, venoval sa aj 
prekladu a korešpondencii s 
literátmi Jánom Palárikom a 
Jonášom Záborským, s čes-
kými, ruskými, maďarskými 
a nemeckými učencami. Od 
roku 1863 bol čestným čle-
nom Charkovskej univerzi-
ty. Je nositeľom viacerých 
vyznamenaní za národné 
zásluhy, napríklad ruský 
Rad sv. Anny II. stupňa.

Hlavné mesto SR Bratislava
Primaciálne nám. 1, 814 99  Bratislava

zastúpené primátorom JUDr. Ivom Nesrovnalom

► oznamuje v súlade s § 9a odsek 2 zákona č. 138/1991 Zb. v znení 
neskorších predpisov zámer prenajať na základe obchodných verej-
ných súťaží formou výberu víťaza elektronickou aukciou nehnuteľnosti 
v Bratislave, a to:
- nebytový priestor vo výmere  91,30  m2 v stavbe súp. č. 75 na pozemku 
parc. č. 11306 na Budyšínskej 1, k. ú. Nové Mesto, zapísanej na LV č. 1516, 
na dobu neurčitú  za účelom kancelárie, administratívne priestory, cestovné 
kancelárie, sídla fi riem, projekčné ateliéry,  reštaurácie, espresá, bistrá,
- nebytový priestor vo výmere  254,90  m2 v stavbe súp. č. 108 na pozemku 
parc. č. 11307 na Českej 2, k. ú. Nové Mesto, zapísanej na LV č. 1516, na 
dobu neurčitú  za účelom kancelárie, administratívne priestory, cestovné kan-
celárie, sídla fi riem, projekčné ateliéry, súkromné zdravotnícke zariadenia, 
alebo reštaurácie, espresá, bistrá, predajne,
- nebytový priestor vo výmere  97,80  m2 v stavbe súp. č. 1183 na pozemku 
parc. č. 2879 na Bagarovej 20, k. ú. Dúbravka na dobu neurčitú  za účelom 
kancelárie, administratívne priestory, cestovné kancelárie, sídla fi riem, pro-
jekčné ateliéry, veterinárna ambulancia alebo  kaviarne, reštaurácie, espresá, 
bistrá, predajne,
- nebytový priestor vo výmere  64,26  m2 v stavbe súp. č. 3514 na pozemku 
parc. č. 1426/587 na Hany Meličkovej 11A, k. ú. Karlova Ves na dobu neur-
čitú za účelom kancelárskych priestorov, administratívnych priestorov, ces-
tovných kancelárií, sídla fi riem, projekčných ateliérov, kaviarní, reštaurácií, 
prevádzok espressa, prevádzok bistra alebo predajní,
- nebytový priestor vo výmere  90,07  m2 v stavbe súp. č. 3514 na pozemku 
parc. č. 1426/587 na Hany Meličkovej 11A, k. ú. Karlova Ves na dobu neur-
čitú za účelom kancelárskych priestorov, administratívnych priestorov, ces-
tovných kancelárií, sídla fi riem, projekčných ateliérov, kaviarní, reštaurácií, 
prevádzok espressa, prevádzok bistra alebo predajní,
- nebytový priestor vo výmere  259,77  m2 v stavbe súp. č. 5962 na pozemku 
parc. č. 1160/6 na Jurigovom námestí 1, k. ú. Karlova Ves na dobu neurčitú za 
účelom kancelárií, administratívnych priestorov, cestovných kancelárií, sídla 
fi riem, projekčných ateliérov alebo kaviarní, reštaurácií, prevádzok esspresa, 
prevádzok bistra alebo predajní,
- nebytový priestor vo výmere  51,06  m2 v stavbe súp. č. 3175 na pozemku 
parc. č. 1669/466 na Pribišovej 8, k. ú. Karlova Ves na dobu neurčitú za úče-
lom kancelárskych priestorov, administratívnych priestorov, cestovných kan-
celárií, sídla fi riem, projekčných ateliérov, čistiarní, opravovní alebo predajní,
- nebytový priestor č. 901 vo výmere  102,47  m2 v stavbe súp. č. 3038  na 
pozemku parc. č. 2823 na Jasovskej 1, k. ú. Petržalka na dobu neurčitú za 
účelom kancelárskych priestorov, administratívnych priestorov, cestovných 
kancelárií, sídla fi riem, projekčných ateliérov, kaviarní, reštaurácií, prevádzok 
espressa, prevádzok bistra alebo predajní,
- nebytový priestor č. 901 vo výmere  284,50  m2 v stavbe súp. č. 3069  na 
pozemku parc. č. 2470 na Jasovskej 2, k. ú. Petržalka na dobu neurčitú za 
účelom kancelárskych priestorov, administratívnych priestorov, cestovných 
kancelárií, sídla fi riem, projekčných ateliérov, kaviarní, reštaurácií, prevádzok 
espressa, prevádzok bistra alebo predajní,
- nebytový priestor č. 903 vo výmere  280,53  m2 v stavbe súp. č. 3069  na 
pozemku parc. č. 2469/1 na Jasovskej 4, k. ú. Petržalka na dobu neurčitú  za 
účelom predajní,
- nebytový priestor č. 902 vo výmere  396,20  m2 v stavbe súp. č. 3042  na 
pozemku parc. č. 2468/1 na Jasovskej 6, k. ú. Petržalka na dobu neurčitú za 
účelom kancelárskych priestorov, administratívnych priestorov, cestovných 
kancelárií, sídla fi riem, projekčných ateliérov, kaviarní, reštaurácií, prevádzok 
espressa, prevádzok bistra alebo predajní.

► oznamuje v súlade s § 9a odsek 2 zákona č. 138/1991 Zb. v znení 
neskorších predpisov zámer predať na základe obchodných verejných 
súťaží formou výberu víťaza elektronickou aukciou nehnuteľnosti v 
Bratislave, a to:
- pozemok registra „C“ KN v k. ú. Nivy, parc. č. 15476/12 – záhrady vo výmere 
482 m2, LV č. 1, Rákosová - Senná ul.,
- pozemok registra „C“ KN v k. ú. Ružinov, parc. č. 1866/1 – záhrady vo 
výmere 846 m2, evidovaného na LV č. 326, Gagarinova ulica,
- pozemok registra „C“ KN v k. ú. Nivy, parc. č. 3569 – záhrady vo výmere 715 
m2, evidovaného na LV č. 4293, Rosná ulica.
Podmienky obchodných verejných súťaží a súťažné podklady sú zverejnené 
na úradnej tabuli na prízemí Magistrátu hlavného mesta SR Bratislavy a na 
internetovej stránke www.bratislava.sk. Podmienky obchodných verejných 
súťaží a súťažné podklady si môžu záujemcovia vyzdvihnúť aj osobne v bu-
dove Magistrátu hlavného mesta SR Bratislavy na adrese: Primaciálne nám. 
1, Bratislava, prízemie – pracovisko FRONT OFFICE, v pracovných dňoch od 
17.06.2015 do 21.08.2015 v čase od  9.00 hod. do 14. 00 hod. 

N. Plexidas: Historické centrum 
Bratislavy je skutočný klenot

Pri kávičke v meste sme 
tentoraz vyspovedali veľ-
vyslanca Helénskej re-
publiky, jeho excelenciu 
Nicolasa P. Plexidasa.

Keď ste prišli ako Veľ-
vyslanec do Bratislavy a 
mali čas sa porozhliadnuť, 
aké boli Vaše prvé dojmy?
N. Plexidas: Bratislava har-
monicky spája malé i veľké. 
Staré i nové. Tradíciu i vývoj. 
Mení svoju podobu k lepšie-
mu, ale zároveň si vie zachovať 
svoje dedičstvo bez toho, aby 
stratila svoju historickú fy-
ziognómiu. No predovšetkým 
je to mesto, ktoré je obývané 
príjemnými, milými a pohos-
tinnými ľuďmi a to je to, čo ju 
robí jedinečnou. Práve preto 
si vie Bratislava už od prvej 
chvíle získať všetkých cudzin-
cov, ktorí ju navštevujú. Nikdy 
nezabudnem na obraz mesta s 
osvetleným hradom v pozadí, 
ktorý som zazrel z diaľnice v 
prvú chvíľu, keď som prichá-
dzal. Jeden žiarivý klenot na 
nočnom obzore!

Našli ste podobnosti a 
rozdiely oproti domovu?
N. Plexidas: Podobnosti? 
Vľúdnosť a pohostinnosť ľudí. 
Rozdiely? My máme Egej-
ské more a vy máte Tatry...
(úsmev). Rozdielnosť je asi to, 
čo spája svet a vytvára vzájom-
né dopĺňanie sa. V dnešnej 
dobe sme si všetci ľudia na 
Zemi veľmi blízki; tobôž my, 
čo zdieľame náboženstvo, tra-
dície a spoločné hodnoty. Pre 
národy neexistujú stereotypy, 
ako sa to snažia vykresliť nie-
ktorí ľstiví ľudia. Sme priatelia 
už od dávnych čias a v našom 
priateľstve budeme pokračo-
vať i v rámci našej európskej 
rodiny. Grécko významne 
podporilo začlenenie Sloven-
ska do tejto rodiny.

Našli ste si v našom hlav-
nom meste už aj svoje ob-
ľúbené miesto?
N. Plexidas: Bude nespra-
vodlivé, ak uvediem nejaké 
konkrétne miesto. Ale áno, 
mám svoje obľúbené miesto, 
Euroveu s jej stolíkmi vonku 
a Dunajom hneď vedľa, naj-

mä počas letných mesiacov. 
Mohol by som tam prežiť celý 
svoj život. Je to akoby som 
bol vo svojej vlasti, pri stolíku 
hneď vedľa vody a vôkol ľudia, 
ktorí skrášľujú prostredie. 

Ako trávite svoj voľný čas 
počas pobytu v Bratisla-
ve?
N. Plexidas: Historické cen-
trum Bratislavy je skutočný 
klenot. Rád sa prechádzam 
úzkymi uličkami mesta v kaž-
dom ročnom období. Páči sa 
mi jeho bezstarostná, rušná a 
svieža atmosféra, reštaurácie 
a podniky počas letnej sezóny, 
ale ešte viac sa mi páči túlať sa 
po jeho opustených uličkách 
počas chladných zimných ve-
čerov. Vtedy nadobúdam po-
cit, že Bratislava púšťa na pre-
chádzku svoju dušu a oživuje 
historické spomienky tohto 
malého veľkého mesta.

Ktoré miesto v Grécku by 
ste odporúčali našim čita-
teľom pre tohtoročnú do-
volenku?
N. Plexidas: Grécko je kra-
jina s 15 000 km členitého 
pobrežia!. Kamkoľvek pôjdeš, 
nájdeš vo svojej blízkosti po-
brežie a čisté more, v ktorom 
si môžeš zaplávať. Vo vnútro-
zemí zasa nájdeš pamiatku, či 
už z klasického, alebo byzant-
ského obdobia, ktorá harmo-
nicky doplní tvoju dovolenku. 
A samozrejme, na každom 
kroku vynikajúcu tavernu, 
kde môžeš okúsiť skutočnú 
stredomorskú kuchyňu. Ob-
zvlášť pre mojich slovenských 
priateľov by som odporučil 
navštíviť nádherné Th essalo-
niki (cesta z Bratislavy autom 
netrvá ani jeden celý deň), 
aby videli mesto, z ktorého sa 
vydali na svoju púť sv. Cyril a 
sv. Metod. Určite by nemali 
vynechať ani neďaleké Chalki-
diki, ktoré je preslávené tým, 
že má najviac modrých vlajok 
a ocenených pláží s nádher-
ne tyrkysovým morom. So 
zahájením nových priamych 
letov z letiska M. R. Štefánika 
prichádza Grécko najmä toto 
leto k Slovensku ešte bližšie.

Gustáv Murín

Bratislava informuje turistov
Informačné centrá Brati-

slava Tourist Board (BTB) 
sú pripravené na dovolen-
kový nápor turistov a náv-
števníkov Bratislavy. In-
formácie o hlavnom meste 
si návštevníci môžu zistiť 
na najfrekventovanejších 
miestach a na vstupných 
bránach do mesta.
 Informácie o meste sa tu-
risti dozvedia v centre mesta, 
na letisku a dočasne aj na že-
lezničnej stanici.

 Na železničnej Hlavnej sta-
nici je v spolupráci so Železnič-
nou spoločnosťou Slovensko 
(ZSSK) v termíne od 6. júla do 
30. augusta 2015 umiestnený 
informačný stánok, v ktorom 
je zabezpečený kompletný in-
formačný servis pre turistov a 
návštevníkov mesta. Ďalšie tu-
ristické informačné centrum sa 
nachádza priamo v centre mes-
ta na Klobučníckej 2, rovnako 
ako na Letisku M. R. Štefánika 
na Ivánskej ceste.                (bk)
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Svet spotrebiteľa

personalizovaná tlač transakčných a marketingových dokumentov
TransPromo (kombinácia transakčného a marketingového dokumentu)
obálkovanie, wrapping a fóliovanie 

D O S T A N E M E  V Á S  D O  S C H R Á N O K

adresné, neadresné a selektívne doručovanie zásielok
kontakty na cieľovú skupinu a návrh stratégie a kreatívy jej oslovenia
hybridná pošta

o b c h o d @ c r o m w e l l . s k

Čašník/-čka barman/-ka
Informácie o pracovnom mieste
Miesto práce: Historické centrum BA, Bratislava
Termín nástupu: dohoda
Druh pracovného pomeru: plný úväzok
Náplň práce, právomoci a zodpovednosti
Obsluha zákazníka v historickej cukrárni, obsluhovať sa bude v dobo-
vých kostýmoch, výnimočné prostredie, zahraničná klientela, vysoká 
úroveň stolovania.
Iné výhody
Stabilné a dlhodobé zamestnanie,celá mzda uhradená cez pásku, 
príjemne prostredie
Požiadavky na zamestnanca
Osobnostné predpoklady a zručnosti
výučný list alebo hotelová škola-podmienka, 
prax v zahraničí výhodou.
Jazykové znalosti:
Anglický jazyk - aktívne a Nemecký jazyk - aktívne
Požadované vzdelanie: výučný list, stredoškolské s maturitou 
nadstavbové/vyššie odborné vzdelanie
Informácie o výberovom konaní
zasielať životopis na adresu bameko@bameko.sk s aktuálnou fotkou 
podmienka

PRACOVNÉ MIESTO

SÚŤAŽ  
„FOTOGRAFIA LETA“

                                                

Zapojte sa do súťaže o najzaujímavejšiu fotogra-
fi u z letnej Bratislavy a vyhrajte vstupenky na 

zaujímavé kultúrne podujatia (koncerty, divadlo), 
alebo dobré knihy a publikácie.
 Stačí, ak nám do 21. septembra pošlete maximálne 
2 fotografi e (od jedného autora) a automaticky bude-
te zaradený do žrebovania. Vyhodnotené budú prvé tri 
miesta, ktoré budú okrem uverejnenia v Bratislavskom 
kuriéri a na našej webovej stránke, odmenené aj spomína-
nými cenami. Kritériá hodnotenia sú nápaditosť, originalita 
a nevšednosť fotografi e z letnej Bratislavy (podujatia, ľu-
dia, situácie a pod.). Maximálne 2 fotografi e vo formáte 
JPG s klasickým uverejniteľným rozlíšením, nám posielajte 
na adresu sutaz@bakurier.sk , do predmetu správy uveď-
te: „Fotografi a leta“. Nezabudnite na meno a kontakt.  Na 
uskutočnenie súťaže je potrebné zapojenie sa minimálne 
šiestich autorov.   Vyhlásenie výsledkov bude zverejnené 
začiatkom októbra.

(ilustr. foto)

Napísali ste nám
Dovoľte, aby som tým-

to vyjadril svoj názor 
k článku „Poslanci o parko-
vacej politike mesta“ na str. 
2  čísla12 ročníka IX novín 
Bratislavský kuriér zo 17. 
6.2015. Nesúhlasím s ná-
zorom o potrebe ďalších 
parkovísk, naopak treba 
ich obmedziť a zrušiť par-
kovanie na chodníkoch a 
celkove aj počet áut, kto-
rých premávka znečisťuje 
životné prostredie.
 Často a na mnohých 
miestach je viditeľný ne-
správny trend v používaní 
ale aj úprave verejných ko-
munikácií. Mnohé chodní-
ky, detské ihriská, priestory 
zastávok MHD, prechody 
pre chodcov a trávniky sú aj 
trvale zneužívané ako par-
koviská a tým sú chodci vy-
tláčaní na cesty, kde musia 
v ohrození autami, obchá-
dzať autá zaparkované na 
chodníku.
 Stále viac je prípadov, 
kedy už pri plánovaní novej 
výstavby, či rekonštrukciách 
je povolené vybudovať ob-
chod s tým, že už nie ako pred 
rokmi je zásobovaný z dvora, 
avšak autá zachádzajú na 
chodník, neraz pozdĺžne po 
celej dĺžke chodníka a tam 
vykladajú tovar. Podobne sa 
stáva stále častejšie, že pri 
stene domu je časť chodní-
ka upravená ako parkovisko 
a časť chodníka pozdĺžne 
s cestou je používaná ako 
chodník, avšak takto je po-
zdĺž celého chodníka chodec 
ohrozovaný a obmedzovaný 
autami vchádzajúcimi, či 

vychádzajúcimi z parkova-
nia. V niektorých prípadoch 
autá používajú trvale chodník 
pozdĺžne ako komunikáciu 
na to, aby sa dostali na časť 
chodníka, kde chcú zaparko-
vať. Správne však smú autá 
prechádzať chodník len prieč-
ne a iba na jednom mieste v 
časti, kde vchádzajú do vnú-
torného priestoru domu. Toto 
má byť zaistené vybudovaním 
zábran - kolov pre autá. Takto 
je to napr. riešené v niektorých 
častiach Paríža. Najhoršie je, 
že tento jav je trvalý a je nie-
len tolerovaný políciou, ale 
takto sú upravené priestran-
stvá aj stavebne.
 Je evidentné, že ani pri 
príprave stavebného riešenia, 
ani pri kontrole dodržiavania 
práva chodcov na bezpečný, 
neobmedzený pohyb po chod-
níku nie je dbané na ich práva.
 Je nevyhnutné, aby z po-
zície hlavného architekta, ale 
aj útvarov výstavby, dopravy, 
životného prostredia mesta a 
mestskej polície bolo zabezpe-
čené právo chodcov na slobod-
né a neobmedzené používanie 
chodníkov. Je potrebné usta-
noviť na úrovni mesta osobu 
– ombudsmana, ktorý bude 
pri schvaľovaní dokumentácie 
a rozhodnutí mesta dbať na 
dodržiavanie práv chodcov, 
ako zraniteľných účastníkov 
dopravy.
 Príklady nesprávneho rie-
šenia sú napr. na Záhradníc-
kej ulici, medzi Svätoplukovou 
a Bajkalskou, na strane k trho-
visku.

Mikuláš Sedlák

Bezdomovcom nedávno 
obnovili nocľaháreň
Nezisková organizácia 

Depaul Slovensko ne-
dávno otvorila obnove-
nú časť Nocľahárne sv. 
Vincenta de Paul. Rekon-
štrukciou rozdelili veľkú 
halu na dve poschodia. 
 Nová časť má kapacitu 

130 miest. Do prvej etapy in-

vestovali 750 000 eur a ďalšia 

bude vtedy, keď sa im podarí 

získať ďalšie peniaze. Sumu na 

rekonštrukciu celej nocľahár-

ne odhadujú na 1,8 milióna 

eur. Stavebné práce trvali päť 

mesiacov a v plnej prevádz-

ke bude priestor od júla. Po 

rekonštrukcii má nocľaháreň 

aj moderné hygienické vyba-

venie. Bezdomovci budú mať 

k dispozícii pätnásť toaliet, 

dvadsať umývadiel a dvadsať-

päť spŕch. Vybudovali aj dve 

žumpy a plynovú kotolňu s 

ústredným kúrením a ohre-

vom vody. Peniaze získala 

organizácia Depaul Slovensko 

od domácich a zahraničných 

darcov, z Programu švajčiar-

sko-slovenskej spolupráce v 

rámci rozšírenej Európskej 

únie, prispeli nadácie, fi rmy 

i jednotlivci. V slovenských 

kostoloch vyzbierali 84 000 

eur. Jednou z veľkých výhod 

rekonštrukcie je oddelenie 

klientov pod vplyvom alkoho-

lu a omamných látok od triez-

vych a abstinujúcich. 

 (sita, bk)

M.Bohoš: Na Slovensku evidujeme 
v súčasnosti takmer tri milióny 
exekučných konaní

S predsedom Združenia 
na ochranu práv spot-

rebiteľov Martinom Boho-
šom sme sa porozprávali 
o činnosti Spotrebiteľské-
ho právneho centra a o 
tom, s akými problémami 
sa spotrebitelia najčastej-
šie stretávajú a ako sa im 
dá pomôcť.

Prečo ste sa rozhodli za-
ložiť Spotrebiteľské práv-
ne centrum, komu je prio-
ritne určené a z čoho ho 
fi nancujete?
M. Bohoš: Myšlienka založiť 
občianske združenie zamera-
né na ochranu práv spotrebi-
teľov vznikla asi pred dvomi 
rokmi. V rámci právnej pra-
xe som sa spolu s kolegami 
stretával a stretávam s obrov-
ským dopytom spotrebiteľov 
po bezplatnej právnej pomoci 
pri riešení ich právnych prob-
lémov, a to najmä fi nančných, 
ktoré majú bohužiaľ v mno-
hých prípadoch často nega-
tívny až dramatický dopad na 
ich každodenný život. Málo 
sa vie o tom, že na Sloven-
sku dnes prebieha takmer tri 
milióny exekučných konaní, 
z nich významnú časť tvoria 
prípady nebankových inšti-
túcií a spotrebiteľov, ktorí s 
nimi uzatvorili úverové zmlu-
vy alebo zmluvy o pôžičke 
s neprimeranými podmien-
kami. Je to spôsobené najmä 
tým, že veľká časť občanov 
sa ako bežní spotrebitelia ne-
dokážu svojpomocne brániť 
nekalým praktikám nebanko-
vých subjektov, podomovým 
predajcom veľkých fi nanč-
ných domov, či energetických 
spoločností alebo vymáhač-
ských spoločností. Títo ľu-
dia akútne potrebujú včasnú 
právnu pomoc a ochranu a 
ako jedna z možných foriem 
právnej pomoci prichádza 
do úvahy práve pomoc pro-
stredníctvom občianskeho 
združenia fungujúceho podľa 
zákona o ochrane spotrebi-
teľa. Spotrebiteľské právne 
centrum má ambíciu pomá-
hať a chrániť práva veľkého 
počtu spotrebiteľov v rámci 
celého Slovenska. Veríme, 
že tento projekt bude úspeš-
ný a podarí sa nám vytvoriť 
efektívny a užitočný systém 
právnej pomoci, ktorý nebu-
de závislý na štátnych a verej-
ných dotačných programoch. 
Združenie je v súčasnosti fi -
nancované formou členských 
príspevkov, v budúcnosti tiež 
počítame s materiálnou a fi -
nančnou podporou od našich 
partnerov.    

Odkedy vaše združenie 
funguje a s akými problé-
mami sa ľudia najčastej-
šie obracajú? 
M. Bohoš: Aktívne funguje-
me od jesene minulého roka, 

pričom v našej agende jed-
noznačne dominujú problémy 
z fi nančnej oblasti, a to najmä 
agresívne vymáhanie častokrát 
neoprávnených fi nančných 
nárokov voči spotrebiteľom zo 
strany nebankových subjektov. 
Evidujeme však zo strany na-
šich členov aj veľa spotrebiteľ-
ských problémov so štandard-
nými bankami, poisťovňami, 
energetickými a telekomuni-
kačnými spoločnosťami, ktoré 
pôsobia na Slovensku. Hoci 
notoricky známe sú najmä 
problémy s pofi dérnymi ne-
bankovkami a úžerníckymi 
praktikami vyúsťujúcimi často 
do likvidačných exekúcií. Váž-
ne sa podľa môjho názoru treba 
zaoberať aj kultiváciou vzťahu 
podnikateľ – spotrebiteľ v prí-
pade praxe podnikateľských 
subjektov s častokrát renomo-
vaným zahraničným akcionár-
skym zázemím, ktoré ľudia vní-
majú spravidla ako štandardné 
a teda seriózne, pričom sú 
menej obozretní a teda náchyl-
ní akceptovať aj neprijateľné 
zmluvné podmienky. 

Ktoré služby sú zadarmo a 
za čo klient platí?
M. Bohoš: Ako nezisková 
organizácia sme fi nancovaní 
výlučne z členských príspev-
kov našich členov a darov od 
našich podporovateľov. Na 
účely poskytovania právnej po-
moci nemáme od štátu žiadne 
fi nančné dotácie. S riadnym 
členstvom v našom združení je 
spojená povinnosť uhradiť roč-
ný členský poplatok, pričom 
pre každého člena združenia 
následne zabezpečujeme včas-
né a efektívne riešenie spotre-
biteľského problému formou 
mimosúdnej dohody s dodáva-
teľom. V prípade, ak je uplatne-
nie práv a nárokov našich čle-
nov potrebné riešiť súdne, sme 
pripravení členov bezplatne 
právne zastupovať počas celej 
doby súdneho sporu. Členom 
Spotrebiteľského právneho 
centra sú naši pracovníci tiež 
pripravení poskytnúť potrebné 
informácie a asistenciu telefo-
nicky, prostredníctvom emailu 
alebo osobne, na ktorejkoľvek 
pobočke.
   

Robert Lattacher

Cestovať s bicyklom sa dá už aj 
v regionálnych autobusoch Slovak Lines

Od 1. júla 2015 môžu 
cestujúci vziať so 

sebou do prímestského 
autobusu bicykel. Novin-
ku možno využiť počas 
víkendu a sviatkov. Na 
prepravu bicyklov sú vy-
hradené nízkopodlažné 
spoje a v cestovných po-
riadkoch sú vyznačené 
piktogramom bicykla.
 Autobusový dopravca vy-
chádza s novinkou v ústrety 
najmä cyklistickým nadšen-
com. Cyklistika sa totiž vo 
svete stáva čoraz obľúbe-
nejším športom. Označenie 
spojov piktogramom bicykla 
cestujúci nájdu v cestovných 
poriadkoch zverejnených 
na webstránke Slovak Lines 
a tiež vo vyhľadávači spoje-
ní cp.sk. Cestovné poriadky 
s doplneným piktogramom 
bicykla budú v najbližších 
dňoch vylepené aj na všetky 

zastávky Slovak Lines. V auto-
buse môžu cestujúci prepra-
vovať súčasne maximálne dva 
bicykle, pričom detské kočíky 
a invalidné vozíky majú pred-
nosť. Za prepravu bicyklov sa 
platí podľa prevezených kilo-
metrov od 0,13 € do 0,20 €, 
rovnako ako za prepravu ba-
tožiny. 
 S príchodom leta spus-
til Slovak Lines aj tradičné 
letné linky. Z Bratislavy do 
chorvátskych destinácií od-
chádzajú autobusy večer v 
piatok a späť sa vracajú vždy 
v sobotu v popoludňajších ho-
dinách. Autobusy medzi Bra-
tislavou a rakúskym Neusiedl 
am See jazdia každý štvrtok, 
piatok a sobotu, a to trikrát 
denne v oboch smeroch. Pod-
robné informácie nájdu cestu-
júci na webstránke dopravcu.

(bk, rl)
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Komplexná starostlivosť o Vašu záhradku. 
Pravidelná starostlivosť o malé záhradky 

i o veľké záhrady počas celého roka.
Letná a zimná údržba aj pre bytové spoločenstvá.

Tel. 0917 539 527 Happygardens

Júl je najteplejší mesiac 
v roku. Na záhrade kvitnú 
kvety ibištekov, hortenzie, 
levandule, slnečnice, kosat-
ce, ľalie a iné. Dozrievajú 
neskoré druhy čerešní , viš-
ne a drobné ovocie. Stromy 
nezalievame často, ale o to 
výdatnejšie. Konáre stromov 
s bohatou úrodou podopiera-
me kolmi. Od konca júna do 
konca augusta robíme letný 
rez jadrovín - hrušky a jablo-
ne. Opadané a hnijúce ovo-
cie zberáme a odstraňujeme. 
V zeleninovej záhrade zbe-
ráme úrodu jarnej zeleniny a 
vysievame jesenné druhy ze-
leniny alebo zeleninu so sko-
rým vegetačným cyklom, ako 
je mrkva, špenát alebo letné 
šaláty. Priebežne zberáme 

uhorky. Vysoké rýchlorastúce 
paradajky priväzujeme ku ko-
lom, vylamujeme výhony, po-
lievame a hnojíme organic-
kým hnojivom. Odstrihujeme 
odkvitnuté kvetenstvo ruží a 
poslednýkrát ich prihnojuje-
me.  Na zimné využitie zbe-
ráme  a sušíme rôzne druhy 
okrasných, ale aj liečivých 
rastlín. Zbierame ich keď sú 
farebné a čerstvé, aby sme 
predišli neskoršiemu opadá-
vaniu. Sušíme ich na teplom, 
tmavom, ale prevzdušnenom 
mieste. Dokončíme vybera-
nie cibuli narcisov, tulipánov 
a hyacintov.

Tipy a rady: Ak si chceme 
zachovať aj v zime  pestrofa-
rebné potešenie kvetov, tak 

je najvhodnejší čas na zber 
rastlín. Takmer všetky druhy 
rastlín sa dajú použiť na ďal-
šie spracovanie. Môžeme 
zberať ako okrasné, tak aj lie-
čivé druhy rastlín. Zberáme 
letničky, trvalky, cibuľovité a 
hľuznaté kvetiny, okrasné trá-
vy, bylinky, poľnohospodár-
ske plodiny a iné. Rastliny po 
zbere upravujeme morením, 
bielením, preparáciou, suše-
ním alebo lisovaním. Najpo-
užívanejší spôsob je sušenie. 
Rastliny sušíme v zavese-
ných malých zväzkov kvetmi 
alebo plodmi smerom dolu. 
Najlepšie je sušiť rastliny na 
suchom, vetranom, teplom 
a tmavom mieste. Rastliny 
sušíme čo najskôr po zbere. 
Očistíme ich, ale neumýva-

me. Zberáme ich v dopolud-
ňajších hodinách, keď opadla 
rosa a nie sú úplne vysušené. 
Vyberáme vhodné nepoško-
dené rastliny s nerozkvitnu-
tými kvetmi. Zberáme z čis-
tého prostredia, nie od ciest, 
skládok a iných nevhodných 
lokalít. Sušenie kvetov priro-
dzeným spôsobom trvá 4 až 6 
dní. Správne vysušené rastli-
ny nám môžu vydržať aj rok. 
Robíme z nich rôzne dekorá-
cie, aranžmá alebo  využíva-
me ich liečivé účinky.  Takto 
správne vysušené rastliny 
nám spríjemnia dlhé zimné 
obdobie.

„Záhradkársky svet .“                                   
Ing. Radovan Tomko 

- Happygardens   

Vône a chute ulíc

Rubriku pripravuje 
portál Kavickari.sk
Portál, ktorý ako prvý na 
Slovensku združuje skupi-
nu gurmánov a pôžitkárov 
v jednom. Vznikol z malej 
skupinky na facebooku, 
v rámci ktorej mohli fanú-
šikovia postovať fotografi e 
a zážitky z kaviarní. Pro-
jekt sa následne vyvinul 
do podoby online maga-
zínu, ktorý prináša zaují-
mavé informácie zo sveta 
gastronómie. Spoznajte 
s nami podniky, do kto-
rých sa oplatí ísť nielen 
v Bratislave, ale aj v blíz-
kom okolí v novej rubri-
ke, ktorú sme pripravili 
v spolupráci s Bratislav-
ským Kuriérom.

Luxusný prístav

Voda vlní sa a plynie… 
Dunaj, taký majestát-

ny sa odrazu upokojil a 
dostal podobu širokého 
jazera. Plávajú na ňom 
labute, sú tiché a ma-
jestátne, hrajú si svoje 
vlastné divadlo. O divá-
kov nie je núdza. Sedia si 
na stoličkách a v prvom 
rade im potichu tlieskajú. 
A popritom si vychutná-
vajú lahodné nápoje.
 Tento priam dovolenko-
vý raj sa nachádza neďaleko 
Bratislavy. A nie je to sme-
rom na západ, akoby sme si 
mohli myslieť. Hamuliakovo 
je dedinka, ktorú obohatila 
výnimočná kaviarnička Ma-
rina cafe na vode. Zabud-
nite na obmedzenia lodí, 
nepríjemné toalety, či málo 
miesta. Tu sa luxus vyhral 
s citom.
 Drevo, chróm a koža sú 
hlavnými nositeľmi lokálu. 
S drobnými, avšak vkusný-
mi odkazmi na námornícku 
tematiku. Lode nájdete na 
podnose pri káve, ale aj ako 
samostatný model v interié-
ri.
Keďže sme sa vode, nemôže 
chýbať ani terasa. Na nej sa 
už zopár nadšencov vyhrie-
va a pozoruje krásy okoli-
tej prírody. Exteriér tvorí 
takmer polovicu podniku, 
je veľkorysý a ponúka i prí-
strešok.
 Menu je vcelku bohaté, 
najmä čo sa nápojov týka. 

Potešia trendy drinky, pivo 
Erb, limonády Fentimans 
i kávička Bazzarra. Pod zub si 
dajte koláčik od pani majiteľ-
ky, alebo zapekaný sendvič.
 Premýšľate kam ísť cez 
víkend na výlet? Spojte prí-
jemnú “kávičku” s užitočným 
pohybom - veď hrádza pre 
športovcov sa nachádza hneď 
vedľa. Pokiaľ máte loď, môže-
te prísť aj na vode, kaviareň je 
na vás pripravená. Tak pekný, 
iný zážitok…

Simona Budinská
Foto: Ondrej Bobek

HC Slovan je v plnej príprave, KHL štartuje 26. augusta
Hokejisti jediného slo-

venského účastníka v 
Kontinentálnej hokejovej 
lige začali v úvodné júlové 
dni prípravu na svoj štvrtý 
ročník v nadnárodnej sú-
ťaži. Ako hlavný tréner ju 
vedie bratislavským fanú-
šikom dobre známy český 
tréner Miloš Říha. Ten sa 
do Slovana vrátil po desia-
tich rokoch, predtým získal 
s mužstvom dva slovenské 
majstrovské tituly. 
 Český tréner pracuje vo 
veľkej miere so slovenskými 
hokejistami. Oporami mužstva 
by mal byť v novej sezóne opäť 
najproduktívnejší hráč roč-
níka 2014/15 Ladislav Nagy, 
kapitán Milan Bartovič, či po-
pulárni slovinskí hokejisti Rok 
Tičar a Žiga Jeglič, ktorí sa s 
mužstvom dohodli na nových 
kontraktoch. Vedenie klubu z 
hlavného mesta si okrem nich 
upísalo ďalších slovenských 
reprezentantov Mareka Vie-
denského, Rastislav Špirka, či 
oporu zadných radov Tomáša 
Starostu. Klub by v budúcej 
sezóne rád nadviazal na spolu-
prácu s Michalom Sersenom, 
Ivanom Barankom a Tomášom 
Surovým. Mimoriadne kvalit-
ne sa rysuje brankársky post 
obsadený dvoma kanadskými 
gólmanmi – Michaelom Gar-
nettom a Barrym Brustom.

 Leto pre hokejistov Slovana 
nebude len o tvrdej príprave 
na ľade a v posilňovni, no tiež 
o ladení formy v prípravných 
zápasoch. Manažment klubu 
zaobstaral pre A – tím v mesia-
coch júl a august osem stretnu-
tí. Ešte v júli belasí vycestujú na 
dva zápasy do Mariboru, kde 
sa stretnú s ruskou Ufou. Na tri 
zápasy sa môžu tešiť fanúšiko-
via v SLOVNAFT Arene. „Ří-
hovci“ nastúpia postupne proti 
Komete Brno (4.8.), Zlínu (6.8.) 
a Medveščaku Záhreb (8.8.) 
S dvomi českými celkami sa 
stretnú ešte v odvetách na ich 
ľade, v závere prípravy k nim 
ešte pribudne zápas v ostrav-
skej aréne proti HC Vítkovice 
Steel.
 Ostrý štart sezóny KHL 

2015/16 potom čaká Slovanis-
tov podľa vyžrebovania súťa-
že na konci augusta, porciou 
piatich domácich stretnutí. 
Otvárací je na programe v 
stredu 26.8. proti Admiralu 
Vladivostok. Spolu nastúpi HC 
SLOVAN v domácom prostre-
dí na 30 stretnutí, spolu ich má 
v kalendári základnej časti 60. 
 V súvislosti s blížiacim sa 
začiatkom ôsmeho ročníka naj-
lepšej ligy na starom kontinete 
spustil HC SLOVAN na začiat-
ku júla v sieti Ticketportal pre-
daj sezónnych vstupeniek.  V 
porovnaní s cenami v minulej 
sezóne permanentky na Slovan 
dokonca mierne zlacneli, a to 
aj napriek tomu, že fi nančné 
náklady klubu na organizáciu 
domácich zápasov v Slovnaft 

Arene sú čoraz vyššie. Slovan 
upravil kategorizáciu jednotli-
vých sektorov a tak zatiaľ čo v 
predchádzajúcich sezónach sa 
permanentky predávali iba v 
troch rôznych cenových úrov-
niach (z hľadiska kategórie sek-
torov, okrem státia a sektoru 
pre vozíčkarov), pre túto sezó-
nu bude možné si vyberať až zo 
6 rôznych kategórií už od 290 
eur.
 Prvá vlna predpredaja pre 
držiteľov permanentiek zo se-
zóny 2014/15 potrvá do 22. júla 
vrátane a ceny sa v nej budú 
pohybovať od 290 do 390 eur 
(okrem státia). Po jej skončení 
sa ceny zvýšia o 30 až 50 eur. 
Paralelne s prvými dvomi vl-
nami bude prebiehať predpre-
daj aj pre nových záujemcov o 
permanentky, ale iba na voľné 
miesta, ktoré nie sú dotknuté 
predkupným právom.
Veľká väčšina sezónnych vstu-
peniek, ktoré sú v ponuke, 
predstavuje výraznú zľavu 
oproti súčtu cien za individuál-
ne zápasové vstupenky a urči-
tú fi xáciu ceny počas celej se-
demmesačnej sezóny. Okrem 
toho permanentky platia aj na 
všetky prípravné zápasy Slova-
na hrané v domovskej aréne a 
garantujú predkupné právo za 
zvýhodnenú cenu v prípade 
postupu Slovana do vyraďova-
cej fázy.                               (bak)

V Bratislave sa žije drahšie ako v Prahe, či Varšave
Bratislava svojimi vyso-

kými nákladmi na život 
poráža aj také mestá aký-
mi sú napríklad Varšava, 
Budapešť, či Praha. Vyš-
šie náklady má z okolia 
len Viedeň, či švajčiarsky 
Zürich,  ktorý je na prvom 
mieste. 
 Inštitút fi nančnej politiky 
nedávno uverejnil tabuľku, 
ktorá porovnáva náklady vo 
vybraných mestách vrátane 
nájomného. Na stupnici ktorá 
má škálu od 0 do 3-tisíc eur, je 
na prvom mieste v nákladoch 
na život spomínané švajčiar-
ske mesto, za ním sú Londýn 
a San Francisco. Pokiaľ ide o 
Bratislavu, tak jej obyvateľ s 
čistým platom tisíc eur na 
mesiac, by potreboval zaro-
biť 2020 eur v Paríži, 1780 eur 
v Dubline alebo 1480 eur v 
Moskve, aby si udržal rovna-
kú životnú úroveň. Nákladmi 
preto Bratislava predbehla 

Prahu, Budapešť, Varšavu, 
Krakov i Brno. 
 Stránka numbeo.com 
priniesla prehľad číselných 
údajov, ktoré detailne zo-
brazujú jednotlivé položky, 
ktoré sú pre život nevyhnut-
né alebo aj tie, ktoré nám ho 
môžu spríjemniť. V num-
beo vyrátali, že za meter 
štvorcový bytu, ktorý je 
postavený priamo v Bra-
tislave pri kúpe zákazník 
zaplatí 1533 eur. Pokiaľ 
však máte v pláne nájsť 
v hlavnom meste  prená-
jom tak vás 3-izbový byt 
vyjde mesačne na 740 eur. 
Inkaso a šeky, ktoré zahŕňajú 
elektrinu, poplatky za vodu a 
odpad vyčíslili na sumu 164 
eur. Numbeo na webovej ad-
rese uviedlo aj ceny obleče-
nia a topánok. Pokiaľ patríte 
medzi priaznivcov Levisiek, 
priemerne za ne utratíte 60 
euro. Len o dve eurá viac za-

platia milovníci značky Nike 
za tenisky. Ak teda vyrazíte 
do mesta štýlovo poobliekaní, 
rozhodne nezatvárajte peňa-
ženky. Za polliter domáceho 
piva totiž zaplatíte 1 euro a 
10 centov a za štandardné ca-
ppuccino 1 euro a 50 centov. 
Mlieko v obchodoch kúpite 
za 75 centov a vajcia vás budú 
stáť 1 euro a 92 centov. 

Zdroj: Inštitút fi nančnej 
politiky (2014) a aktualne.sk - 

R.Gešková

Platenie nevyhnutných 
výdavkov
 Od úrovne zárobkov a výš-
ky úspor sa odvíja aj schop-
nosť platiť nevyhnutné vý-
davky. Ťažkosti s platením 
svojich zvyčajných výdav-
kov má 7 z 10 domácností 
v Bratislavskom kraji. 
 Významnú časť z rodin-
ného rozpočtu takmer kaž-
dej slovenskej domácnosti 

ukrajujú náklady na bývanie. 
Platenie výdavkov spojených 
s bývaním veľmi zaťažuje 
tretinu domácností bratislav-
ského regiónu. Spomedzi do-
mácností, ktoré majú nejakú 
pôžičku či leasing, ich spláca-
nie veľmi zaťažuje až takmer 
dve tretiny domácností v bra-
tislavskom regióne. Súvisí to 
aj s vysokými cenami nehnu-
teľností v okolí hlavného mes-
ta, ktoré si väčšina obyvateľov 
bez úveru dovoliť nemôže.
 Nezamestnanosť v okolí 
najväčšieho slovenského mes-
ta sa pohybuje na úrovni 6 %.
 Vzhľadom na vysoké ceny 
nehnuteľností v hlavnom 
meste si len jeden z ôsmich 
Bratislavčanov myslí, že 
nájsť si dobré bývanie za 
rozumnú cenu je jednodu-
ché. 

Zdroj: ŠÚ SR, 
NBS, Eurobarometer
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Horúčavy vyhnali ľudí z rozpáleného mesta na kúpaliská
(dokončenie zo str. 1)

Počas tropických dní sa predĺžili otvára-
cie hodiny mestských kúpalísk na Zlatých 
pieskoch, Rosničke, Lamači, Tehelnom 
poli, Delf íne, Zbojničke v Rači a na kú-
palisku Krasňany sa bude dať počas ho-
rúcich dní kúpať až do dvadsiatej hodiny.
 Teplotné rekordy zatiaľ nepadli, tie  
padali v Bratislave v auguste 2013. Dňa 8. 
augusta tu namerali na Kolibe a na letisku 
39,2 °C. Dovtedy bol absolútnym rekord 
maximálnej dennej teploty vzduchu pre 
Bratislavu 38,9 °C zo dňa 20. júla 2007. 

Kúpaliská v júni
 Ako nás informoval riaditeľ STaRZ 
Jozef Chynoranský, tohtoročný jún bol v 
porovnaní s minuloročným priaznivejší. 
Na kúpaliská prišlo v júni viac ako 54-ti-
síc návštevníkov. V roku 2014 to bolo 
33-tisíc. Dobré boli najmä prvé dva júno-
vé týždne a priaznivo sa zatiaľ rozbehla 
návštevnosť počas tohtoročných prvých 
júlových dní. Pokiaľ ide o návštevnosť, 
tak napríklad na Zlatých pieskoch bolo 
počas víkendu 3. - 5. júla, 6 a pol tisíca 
ľudí. 
 Najnavštevovanejším kúpaliskom je 
Rosnička, potom Zlaté Piesky. Na Ros-
ničku prišlo počas tejto sezóny - do 5. 
júla, 27-tisíc ľudí. Zlaté piesky navštívilo 
18-tisíc kúpania chtivých návštevníkov. 
Dobrú návštevnosť majú aj Delf ín (13 
500) a Tehelné pole (takmer 13 000). 
Podľa J. Chynoranského prišlo na mest-
ské kúpaliská v roku 2009 - 217-tisíc ľudí, 
v roku 2010 to bolo  222-tisíc, o rok ne-
skôr 182-tisíc, v roku 2012 – 237-tisíc, 

rok 2013 bol extrémne teplý a 
prišlo 266 000 ľudí. V horšom 
lete, v roku 2014, to bolo len 
124 000 návštevníkov. „Za po-
sledných dvadsať rokov bola 
minulý rok druhá najhoršia 
návštevnosť kúpalísk v Brati-
slave, ale návštevnosť kúpalísk 
nemá klesajúcu tendenciu. Prá-
ve naopak, pohybuje sa zhruba 
od 200 do 220-tisíc,“ konštato-
val riaditeľ StaRZ-u.

Zlaté piesky s novinkami
 Zlaté piesky patria medzi 
jazerá s najčistejšou vodou 
na Slovensku. Hovoria o tom 
aj výsledky pravidelných roz-
borov. Asi pred dvomi rokmi 
došlo k revitalizácii plážovej 
časti, pribudol piesok, boli zre-
konštruované soc. zariadenia, 
verejné osvetlenie a pod. Tento 
rok došlo aj k renovácii hlavné-
ho vstupu do areálu. „Napriek 
obmedzeným fi nančným pro-
striedkom a možnostiam, sa 
snažíme vyjsť návštevníkom 
maximálne v ústrety a to pro-
stredie na Zlatých pieskoch 
trochu zlepšovať a skvalitniť,“ 
dodal J. Chynoranský.
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Rady ako sa správať pri 
horúčavách 

 Pri horúčavách sú najri-
zikovejšími skupinami deti a 

seniori, ľudia trpiaci srdco-
vo-cievnymi ochoreniami či 
fyzicky pracujúci ľudia vysta-
vení celodennému slnečnému 
žiareniu.
 Podľa záchrannej zdravot-
nej služby, je veľmi dôležité do-
držiavať správne zásady pobytu 
na slnku. Opatrný treba byť aj 
pri prechode z chladnejšieho, 
napr. klimatizovaného prostre-
dia do tepla. Telo môže dostať 
tzv. teplotný šok. Dôležité je 
piť pravidelne v dostatočnom 
množstve, nie naraz väčšie 
množstvo chladených nápo-
jov. Najlepšie je mať vodu vždy 
pri sebe a piť priebežne počas 
celého dňa. Vyhýbať sa treba 
alkoholu. Príznaky prehriatia 
organizmu sú bledá pokožka, 
potenie, bolesť hlavy, únava, 
slabosť, nutkanie na vracanie 
či samotné vracanie. Človeka 
je najlepšie v takomto prípade, 
pokiaľ je pri vedomí, premiest-
niť do chladnejšieho a tienis-
tého prostredia, vhodne ho 
uložiť, sledovať jeho základné 
životné funkcie a komuniko-
vať s ním. Veľmi dôležité je u 
postihnutého nahradiť stratu 
tekutín spôsobenú prehriatím, 
ochladiť telo vlažnou sprchou 
alebo studenými obkladmi. Po-
stihnutému nikdy nepodávame 
alkoholické nápoje alebo kávu.

(bk)


